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Tot i l’increment previst, l’IBI només s’apujarà com a màxim un 5%. Pàgina 3

NÚRIA REGUERO

La revisió del cadastre
revaloritzarà els habitatges
del municipi en un 300%

Jocs d’estiu sobre la història local

Les obres del
TAV s’iniciaran
l’any vinent

P. 4

>>  Pas a nivell del carrer Bogatell
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>>  Troballa d’un molí
del s.III a.c al jaciment
ibèric de Les Maleses  P. 20

>> El gran mestre búlgar
Janev guanya l’Open
d’Escacs 2005 P.26

>> La Fira del caçador
aplega milers de visitants
en la 5a edició P.16

PILAR ABIÁN

Participants al casal d’estiu del CEIP Reixac fent bombolletes de sabó  P. 12

>> Asland reduirà les
emissions de partícules
cobrint el magatzem de
matèries primeres. P.5

>> ‘Mir, ciutat de tots’,
nou logotip municipal P.8

>> Set nens sahrauís
conviuen a l’estiu amb
famílies de Montcada P.13

MERCEDES DURAN

>> El consistori destinarà
130.000 euros per fer
millores a les escoles P.7

Més de 450 nens participen als Casals d’estiu que enguany es fan a tots els barris de Montcada
coordinats entre ells. La història del municipi és l’eix vertebrador de les activitats infantils que
s’estenen durant el mes de juliol. A banda, la ciutat s’aboca amb el cicle cultural Montcada és estiu.

Segons les previsions del Minis-
teri de Foment, durant el primer
semestre del 2006 s’iniciaran les
obres de soterrament del Tren
d’Alta Velocitat (TAV) i de la lí-
nia de França al seu pas per Mont-
cada ja que l’objectiu és que a
mitjan del 2009 la connexió en-
tre Barcelona i França estigui aca-
bada i en funcionament. Men-
trestant continuen a Madrid les
trobades entre representants
ministerials i de l’Ajuntament per
acabar de consensuar totes les
qüestions tècniques del projecte
que es vol donar a conèixer
públicament al setembre.
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SESSIÓ ORDINÀRIA  DE JUNY

El Ple aprova que l’IBI pugi un màxim
del 5% tot i l’actualització del cadastre

L’Ajuntament aplicarà bonificacions per evitar un increment desproporcionat de l’Impost de Béns Immobles

‘APLICAREM MECANISMES PERQUÈ L’IBI
NO AUGMENTI PER SOBRE DE L’IPC’

entrevista amb Joan Maresma

 >> L’edil Joan Maresma (CiU)

SÍLVIA ALQUÉZAR

sílvia alquézar
montcada

El Ministeri d’Economia i Hi-
senda durà a terme entre els
mesos de juny i novembre el
procés de revisió del valor ca-
dastral –l’actualització dels va-
lors immobles per criteris de
mercat– que quedarà reflectit en
el pròxim rebut de l’Impost de
Béns Immobles (IBI). L’Estat
marca la periodicitat, cada 10
anys, i la base liquidable. Per la
seva banda, l’Ajuntament deter-
mina el tipus impositiu, un punt
que va ser aprovat al Ple de juny
fet el dia 30 a la Casa de la Vila.

Objectiu. El valor cadastral –
que ha de ser menor del 50%
del valor de mercat– pot créixer
al voltant d’un 300% en el cas
dels habitatges i els solars. Per
evitar l’augment espectacular de
la quota de l’IBI, l’equip de
govern ha plantejat, d’una ban-
da, baixar el tipus impositiu del
0’70 al 0’66 i, d’altra, aplicar
bonificacions individualitzades
perquè l’import no superi el 5%
en el cas dels habitatges i el 7’5%
en els comerços respecte el
2005. “La idea és no incre-
mentar la pressió fiscal als
ciutadans”, va afirmar durant
el Ple el president de l’Àrea Eco-
nòmica, Joan Maresma (CiU).
La proposta de l’equip de go-
vern, format per PSC, CiU i
IC-EUiA, va rebre el vist-i-plau
del PPC, però va comptar amb
el vot en contra d’ ERC, que es
va mostrar en desacord perquè,
en opinió de la seva portaveu,
Marta Aguilar, “aquestes me-
sures afavoreixen els que
tenen més patrimoni”. En
aquest sentit, el grup republicà
va plantejar la reducció del tipus
impositiu en el cas dels habitat-
ges, un fet que Maresma va dir
que no és possible perquè la llei
estableix que aquest ha de ser el
mateix per a totes les propietats.
Al setembre, els contribuents
rebran una notificació del nou
valor cadastral, el tipus, la
bonificació i la quota. El període
d’al.legacions serà de l’11 d’oc-
tubre al 8 de novembre.

-Com afectarà la revisió
cadastral als veïns?
M’agradaria donar un missatge
tranquil·litzador a la població de
Montcada, perquè la revisió del
cadastre no suposarà un dal-
tabaix en la seva economia.
Hem fet uns càlculs perquè la
quota de l’IBI que pagui el ciu-
tadà l’any vinent, després de la
revisió cadastral, no representi
un augment més enllà de l’IPC.
-La llei marca que les bonifi-
cacions només es poden apli-
car tres anys.
Tenim el compromís de les
entitats municipalistes per ins-
tar a la revisió de la llei i poder
ampliar el període. Aquest és
el tema que hem de negociar
per al futur.
-Per primer cop, la revisió es
fa conjuntament a tota l’Àrea
Metropolitana. Per què?
Sí, és una novetat. S’ha fet per
unificar criteris entre els mu-

nicipis amb realitats similars.
-Si un veí no està d’acord amb
la quota del pròxim rebut de
l’IBI, què pot fer?
Presentar al·legacions a l’Ofi-
cina d’Atenció al Ciutadà, on hi
haurà experts del Ministeri
d’Economia que els atendran i
informaran sobre la revisió ca-
dastral de la seva propietat. La
revisió és un treball tècnic
sense intervenció política. SA

Mas Duran
acollirà 45 nous
pisos protegits

Un altre dels punts aprovats
al Ple ordinari va ser la ratifi-
cació del conveni amb la So-
cietat Tort SA per al desen-
volupament urbanístic del sec-
tor discontinu Mas Duran-Ca
la Nena (antic camp de futbol
d’Aismalibar)-MC5 i Pla de
Reixac, que va comptar amb
el suport de l’equip de govern
i del PPC i l’abstenció d’ERC.
Gràcies a l’acord, l’Ajunta-
ment guanya uns 6.000 m2 de
zona verda al Pla de Reixac,
un aprofitament mig del 10%
del sostre industrial de nova
creació i un seguit de benefi-
cis en el sector residencial com
ara la construcció de 45 pisos
de protecció oficial i 22 amb
preu concertat a la zona MC5.
D’altra banda, un 10% dels
usos comercials passaran a ser
de titularitat municipal.
L’Ajuntament ha fet aquesta
operació urbanística per su-
fragar a l’expropiació d’una
finca al carrer Bach per part
de la Societat Tort SA per
valor de gairebé 38 milions
d’euros. El president de l’Àrea
Territorial, Alfonso Romo
(PSC), va comentar que
l’Ajuntament no podia assu-
mir el preu “perquè hauria
suposat hipotecar les in-
versions municipals dels
pròxims 10 anys”. SA

Millors sistemes
d’informació

El Ple va aprovar per unani-
mitat la modernització dels
sistemes d’informació de
l’Ajuntament: l’adequació
d’infraestructura informàtica
i la informatització de totes
les àrees municipals. El pla es
va adjudicar a l’empresa Tao
Gedas per  771.000 euros. SA

altres punts
Ratificació del conveni de col-
laboració per al desenvolu-
pament urbanístic sector dis-
continu Redosa-Vallençana.
ERC es va abstenir.
Aprovació text refós del Pla
Especial Urbanístic per a la
dotació d’una xarxa hidràulica
contra incendis a la zona de
Vallençana. Unanimitat.
Convocatòria de concurs per
a la contractació de l’execució
de les obres del  futur centre
cívic de la Ribera. Unanimitat.
Aprovació inicial del pressu-
post de Montcada Òptima.
Unanimitat.
Aprovació inicial de la modifi-
cació de l’ordenança regula-
dora del mercat ambulant.
Unanimitat.
Aprovació inicial de la modifi-
cació de la relació de llocs de
treball i reglamentació sobre
dedicacions i jornades de la
RLLT. ERC es va abstenir.
Adscripció d’una finca d’equi-
paments de la Ferreria a Mont-
cada Òptima per a la cons-
trucció de l’estadi de futbol.
Unanimitat.
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La revisió
cadastral

Què és?
::És l’actualizació dels valors

cadastrals per criteris de mercat

::El valor cadastral ha de ser me-

nor del 50% del valor de mercat

El calendari

Juny- Aprovació
Setembre- Notificació
11 d’octubre-Període d’al·legacions
8 de novembre- Fi d’al·legacions
1/1/2006- Entrada en funcionament

Resum
:: Actuació de l’Estat cada 10 anys
:: Unificació de valors a l’Àrea
Metropolitana de Barcelona
:: Treball tècnic sense intervenció
política
::Objectiu del govern: no augmentar

la pressió fiscal a la ciutadania
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El Ministeri preveu iniciar les obres
del TAV abans de l’estiu del 2006

pilar abián
montcada
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TREN D’ALTA VELOCITAT

NÚRIA JANÉ

TRES MORTS
EN L’ÚLTIM ANY

accident

Un veí del carrer Colon, MAJ, de
92 anys, va morir atropellat el
27 de juny per un comboi re-
gional Catalunya Express al
pas a nivell del carrer Bogatell.
Segons testimonis presencials,
la víctima va creuar el pas amb
les tanques baixades, sense
adonar-se de la proximitat del
tren.   L’alcalde, César Arrizaba-
laga (PSC), ha lamentat públi-
cament els fets i ha reclamat
una solució urgent i viable. “El
soterrament s’ha de fer amb
urgència, ja n’hi ha prou de les
molèsties i el perill que suposa
per als ciutadans tenir dos
passos a nivell al centre del
municipi”, va dir l’edil. Al juliol
de l’any passat va morir un altre
veí al Pla d’en Coll i, al setembre,
un nen de dos anys va ser
atropellat mentre jugava a prop
de la via al seu pas pel carrer
Carril de Can Sant Joan. PA

pilar abián
redacció

 >> En aquest pas del carrer Bogatell va morir atropellat el 27 de juny un veí de 92 anys del carrer Colon

Més passos
elevats per
a vianants

La instal.lació de passos elevats
per a vianants s’ampliarà a 13
punts més del municipi d’acord
amb el projecte de construcció
que ha fet el Servei de Projectes
i Obres pressupostat en 60.000
euros. A la rambla dels Països
Catalans se’n faran quatre, dos
en cada sentit de la marxa. A
l’avinguda de la Ribera dos més,
abans del carrer Vilanova,  i en-
tre Rocamora i Bonavista. Un
altre s’instal.larà al carrer Jaume
I, davant l’ambulatori, un més a
Carretera Vella i un altre al carrer
Joaquim Castellví, abans d’arribar
a la primera cruïlla en direcció
Montcada. A Terra Nostra, es
construirà una plataforma al
carrer Montsant, abans del carrer
Priorat i a Can Cuiàs n’hi haurà
tres més, dues a l’entrada i sortida
del carrer Camèlies i una altra al
carrer Circumval.lació. El pres-
supost de la instal.lació de les 13
plataformes és de 60.000 euros.

Més seguretat. El president
de l’Àrea Territorial, Alfons Ro-
mo (PSC), ha destacat que “les
plataformes tenen com a
principal objectiu garantir la
seguretat dels ciutadans i
també donar-los qualitat de
vida, ja que eviten les molès-
ties sonores de les bandes
reductores”. L’edil ha avançat
que hi ha altres zones en les quals
s’instal.laran més passos elevats
en funció de la disponibilitat
econòmica del consistori.

 >> Els passos són més segurs

NÚRIA JANÉ

Les obres de soterrament del
Tren d’Alta Velocitat (TAV) i de
la línia de França començaran
abans de l’estiu vinent amb l’ob-
jectiu que a mitjan del 2009 la
connexió entre Barcelona i Fran-
ça estigui ja acabada i en funcio-
nament. Aquestes són les previ-
sions del Ministeri de Foment i
així li ho ha comunicat a l’Ajun-
tament en el decurs de l’última
trobada a Madrid entre repre-
sentants de l’organisme i tècnics
municipals. Mentre el calendari
de l’actuació està, a priori, ben
definit, hi ha alguns punts del
projecte per concretar i sobre
les quals estan treballant les di-
ferents administracions impli-
cades com, per exemple, en quin
punt sortirà a l’exterior la línia de
França o de quina manera es
desenvoluparan les obres. Per
perfilar aquestes i altres qüestions
tècniques, el 28 de juny el direc-
tor de l’Àrea Territorial, Antoni
Jiménez, i la cap de Projectes Ur-
banístics de l’Ajuntament, Marta
Bunyesch, es van reunir  amb el
gerent d’Infraestructures de Lí-
nies Convencionals d’ADIF (Ad-
ministrador d’Infraestructures
Ferroviàries), Gonzalo Soriano,
i la directora de Projectes d’Alta
Velocitat, M. Luisa Domínguez.
En la trobada, la delegació mu-
nicipal va transmetre el malestar
del consistori per l’últim accident
mortal a les vies que va tenir lloc
el 27 de juny al pas de vianants
del carrer Bogatell i en el qual va
morir un veí de 92 anys.

Bones expectatives. Tot i
que el contingut de les reunions
no es farà públic fins que no
s’hagi arribat a un acord defi-
nitiu, Jiménez ha avançat que les

negociacions van per bon camí
per als interessos municipals: “El
tarannà és molt positiu, no
ens hem trobat cap negativa
a les propostes municipals i,
en aquest moment, estem
buscant solucions tècniques
que puguin satisfer les expec-
tatives del consistori”. L’Ajun-
tament compta amb el suport
del govern autonòmic, motiu
pel qual a la trobada també hi
van ser presents el director ge-
neral de Carreteres de la Gene-
ralitat, Jordi Follia, i el respon-
sable d’Alta Velocitat a Catalu-
nya –organisme que pertany a
la Direcció General de Ports i
Transports– Xavier Flores.
“També treballa per a nosal-
tres l’empresa mixta Barce-
lona Regional, l’encarregada
de l’estació de l’AVE a la Sa-
grera, amb una solvència
contrastada que fa que les
propostes municipals esti-
guin avalades tècnicament

pels millors especialistes de
l’Alta Velocitat que hi ha a
Catalunya”, ha explicat el di-
rector de l’Àrea Territorial, qui
ha afegit que l’Ajuntament vol
plenes garanties sobre el resultat
final d’un projecte molt com-
plexe que afectarà bona part del
nucli urbà així com el compro-
mís d’absència d’afectacions als
veïns, tant des d’un punt de vis-
ta acústic com de vibracions. A
final de juliol es farà una tercera
reunió a Madrid i els represen-
tants municipals esperen que a
mitjan setembre ja es pugui pre-
sentar un document tècnicament
factible i assumible pel Ministeri,
l’ADIF i l’Ajuntament.
En la trobada del 28 de juny
també es va parlar dels soterra-
ments de la línia de tren Vic-
Puigcerdà, projecte del qual es
farà un estudi informatiu, i de
la carretera C-17 a la plaça d’Es-
panya, al barri de Mas Ram-
pinyo.

L’Ajuntament reclama el soterrament de les vies després d’un nou atropellament mortal
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Asland cobreix el magatzem
de matèries primeres al Turó

pilar abián
redacció

>>Mesura per reduir les emissions de pols

Una rotonda facilitarà el trànsit
d’accés a la carretera de Ripollet

Les escales
mecàniques
s’inauguren

el 19 de juliol

El 19 de juliol, a les 20h, s’inau-
guraran oficialment les escales
mecàniques instal.lades al pas-
satge de cal Marxant i que unei-
xen els carrers Major i Domin-
go Fins. L’estructura es va co-
mençar a muntar el passat 16 de
juny en una delicada operació
que va requerir la intervenció
d’una grua especial per traslladar
les escales des del tràiler que les
transportava –aparcat a l’entrada
del carrer Major– fins al seu lloc
d’ubicació. Aquestes seran les se-
gones escales mecàniques que
s’instal.lin a Montcada i Reixac.
Les primeres es van inaugurar
fa dos anys, a Mas Rampinyo i,
a l’igual que aquestes, funcionen
només per ascendir, mentre que
la baixada s’ha de fer a peu. El
projecte de Serveis Municipals
adjudicat a l’empresa Cenia per
un pressupost de 625.776 euros,
ha inclòs, a més de la instal.lació
de les escales, la construcció dels
graons d’obra i l’adequació de
la vorera del carrer Domingo
Fins per la qual s’hi accedeix.
L’Ajuntament projecta instal.lar
més escales a Can Sant Joan i a
Can Cuiàs.

pilar abián
redacció

 >> Escales del carrer Major

NÚRIA JANÉ

 >> Carretera de Ripolet

NÚRIA JANÉ

 >> El magatzem de matèries primeres està a la falda del Turó

NÚRIA JANÉ

L’Ajuntament construirà una ro-
tonda entre la carretera de Ri-
pollet i el carrer Bach, a l’entrada
del municipi. El projecte, ela-
borat pel Servei de Projectes i
Obres de l’Àrea de Política Ter-
ritorial, té un pressupost de
137.805 euros i estarà un mes en
exposició pública abans de l’ad-
judicació de l’obra. La creació de
la nova rotonda suposarà l’inici
d’una reordenació global del
trànsit de vehicles al sector del
Gurugú i al Mas Duran elabora-
da per la Policia Local. El tram
de la carretera de Ripollet com-
près entre els carrers Tagamanent
i Bach serà d’un únic sentit
direcció Ripollet, fins a la nova

rotonda. La resta de carretera
que arriba fins a Ripollet conti-
nuarà sent de doble sentit.

Carrers amplis. El presi-
dent de l’Àrea Territorial, Al-
fons Romo (PSC), ha destacat

que la nova rotonda “perme-
trà desviar el trànsit pesant
del nucli urbà i absorbir l’in-
crement de vehicles que
suposarà l’arribada de més
de 4.000 nous ciutadans al
Mas Duran”.
A la zona del Gurugú, tots els
carrers passaran a ser d’un únic
sentit, a excepció del camí antic
de Sant Cugat. Segons la presi-
denta de l’Àrea Interna, Carmen
Porro (PSC), la reordenació al
Gurugú pretén que el volum de
vehicles que hi entraran amb la
creació del Centre Lúdic i de
Serveis “no comporti proble-
mes per als veïns”.  La roton-
da permetrà, a més, que l’auto-
bús 155 arribi fins al passeig
Sant Jordi.

laura grau
mas rampinyo

L’empresa Lafarge Asland té
previst acabar durant el mes
d’agost les obres de tancament
del parc de prehomogeneïtzació,
l’espai on s’emmagatzemen al-
gunes de les matèries primeres
que s’utilitzen per fabricar el ci-
ment. Amb aquesta acció la
direcció de la factoria vol reduir
l’emissió de partícules que arri-
ben en forma de pols especial-
ment al barri de Can Sant Joan.
Al parc de prehomogeneïtzació
s’emmagatzemen calisses, pis-
sarres i sorres, materials impres-
cindibles per a l’obtenció de ci-
ment que, si no estan coberts,
provoquen l’emissió de partícu-
les sedimentables.

Compromís ambiental.

Amb el tancament de l’espai on
es guarden materials, la cimente-
ra vol reduir les emissions de pols i
complir amb el conveni de col.la-
boració signat entre l’Agrupació del
Ciment de Catalunya i el Depar-
tament de Medi Ambient de la
Generalitat que estableix diferents
mesures per a la prevenció, la
reducció i el control de la conta-
minació en la indústria cimentera.
El cost de l’actuació és d’un milió i
mig d’euros.
El director de la fàbrica, Juan
Aniz, ha assenyalat que la cober-
tura del magatzem és un pas
més en el compromís de prote-
gir el medi ambient i la qualitat
de vida en l’entorn de la fàbrica.

El president de l’Àrea Territo-
rial, Alfonso Romo (PSC), ha
manifestat el suport del consis-
tori a la iniciativa d’Asland ente-
nent que la mesura minimitzarà
les emissions de partícules so-
bre el barri de Can Sant Joan i
ha afegit que la cimentera s’ha
compromés a integrar la nau en
l’entorn per reduir l’impacte vi-
sual. En els últims tres anys La-
farge Asland ha invertit més de
3 milions d’euros per reduir el
soroll i les emissions de pols.
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“Ens esperen dos anys
complicats però de gran

transformació per a la ciutat”

-El balanç que fa el govern
en l’equador del mandat no
pot ser més positiu.
Estem molt satisfets, ja que dins
del pla d’actuació municipal vam
marcar unes línies
estratègiques a se-
guir que s’han tra-
duït en més de 180
projectes, alguns
dels quals ja estan
acabats i altres, en
marxa. El promig
seria d’un cada qua-
tre dies.
-No queden qües-
tions pendents?
Sempre n’hi ha. En el darrer man-
dat, va quedar pendent el com-
plex d’oci de l’antic Club Aisma-
libar que ara ja està en fase de
construcció. Un altre que volem
desbloquejar és el futur de la
torre Bombita, a la Ferreria.
Quan es va desenvolupar el po-
lígon, l’edifici va quedar en zona
verda i hem de canviar la quali-
ficació urbanística per tal de re-
cuperar-lo com a equipament.
També volem descentralitzar ser-
veis i fer una seu de l’Oficina
d’Atenció al Ciutadà (OAC) a
Can Cuiàs... La feina, en defini-
tiva, no s’acaba.
-Els dos primers anys de
mandat solen ser per dis-
senyar i treballar projectes
que es fan realitat en els dos
anys restants.
És cert, i ara vindrà l’etapa més

complicada per a la ciutat. Quan
comencin les obres de soter-
rament de la C-17 hi haurà greus
problemes de trànsit però hem
de pensar en els beneficis i la gran
transformació que tindrà la ciu-
tat. El mateix passarà amb el

soterrament de la
línia de França o
quan es faci la Bi-
blioteca, annexa a
Montcada Aqua.
Sens dubte hi hau-
rà moments de
caos, però ja hem
viscut exemples
similars com ara la
construcció del

pont del carrer Major. Els veïns
van haver de tenir molta pacièn-
cia i des de l’Ajuntament sempre
els hi hem agraït.
-Ve una etapa dura però tam-
bé de gran transformació.
Així és. En pocs anys la ciutat
serà ben diferent, costarà de re-
conèixer-la.
-Algunes de les
actuacions més
rellevants són
d’àmbit supra-
municipal com el
soterrament de
la C-17 o el pas
del TAV.
Certament són
projectes que no es
fan específicament
pel bé de Montca-
da. Si se soterra la
C-17 és per resoldre l’embús de
trànsit que afecta Barcelona. Si

es fa el desdoblament de la línia
de tren de Vic és per necessitats
de millorar el servei, i el pas del
Tren d’Alta Velocitat (TAV) és
una prioritat nacional. Nosaltres
no som els promotors d’aques-
tes actuacions, però hem d’apro-
fitar per exigir les nostres con-
dicions i aconseguir que reportin
beneficis per al municipi.
-Com van les negociacions
amb el Ministeri de Foment
respecte el TAV?
Encara hem de mantenir reu-
nions de caire tècnic per veure
com proposa el Ministeri re-
soldre l’últim tram del soterra-
ment i, tan aviat com tinguem
tota la informació, la posarem
en coneixement de la ciutadania.
Penseu que aquest projecte és el
que realment transformarà el
municipi perquè eliminarà una
barrera que divideix una bona
part del nucli urbà.
-Un altre dels reptes del go-

vern local era
millorar l’orga-
nització interna
de l’Ajuntament.
-Crec que qualse-
vol persona que hi
vagi s’adonarà que
hi ha hagut un
canvi. Gràcies a
l’Oficina d’Atenció
al Ciutadà (OAC)
i al nou organi-
grama hem acon-
seguit donar un

millor servei al veïnat.
-Així, la imatge de la cor-

César Arrizabalaga Zabala és alcalde de Montcada i Reixac des del 1999 pel PSC. Durant el
primer mandat el seu partit, amb 9 regidors, va pactar amb CiU, amb 4, per garantir un
govern estable. En les eleccions del 2003, els socialistes van aconseguir per primer cop
majoria absoluta a l’Ajuntament amb 12 edils. Així i tot van tornar a pactar amb els 3
representants de CiU i,a ara fa un any, també amb els  3 regidors d’ICV-EUiA. En l’equador
de l’actual mandat, el govern municipal ha fet balanç de la seva gestió posant de relleu que
en un 100% les línies estratègiques fixades en el seu inici estan en marxa o bé acabades.

>> ENTREVISTA. César Arrizabalaga, alcalde de Montcada i Reixac

pilar abián
redacció

 >> L’alcalde César Arrizabalaga al parc de les Aigües

LLUÍS MALDONADO

“Un govern
potent i estable

ha permès
recuperar

l’optimisme
i la imatge
positiva de
la ciutat”

poració ha guanyat punts?
-No només entre els ciutadans,
també fora del municipi. El
prestigi que tenim a l’Àrea Me-
tropolitana i arreu de Catalunya
és significatiu.
-En què es basa aquest re-
coneixement?
En el treball que està fent
l’Ajuntament, en tots els grans
projectes que hem engegat en els
últims anys que superen amb
escreix la mitjana d’altres ciutats.
-I aquestes actuacions, com
es financien?
-Hem picat a la porta de molts
organismes supramunicipals
perquè ens ajudin amb subven-
cions i hem recorregut a fór-
mules imaginatives com el cens
emfitèutic, una operació hipo-
tecària, per sufragar projectes
com la Biblioteca.
-Això significa endeutar-se.
-El deute és necessari i inevita-
ble si volem invertir en la ciutat.
El que no es pot fer és endeutar-
se més del que es pugui assumir.
-Quina valoració política fa
del pacte amb CiU i ICV-
EUiA?
Molt positiva. Quan vam pac-
tar amb CiU al 1999 teníem clar
que volíem un govern estable
que garantís la pau social després

d’una etapa de guerres internes
i discrepàncies en el sí del govern
que afectaven la gestió munici-
pal. Calia un grup de govern po-
tent que recuperés l’optimisme
i la imatge positiva de la ciutat.
Jo crec que això ho hem acon-
seguit i que, avui dia, els veïns
se senten majoritàriament orgu-
llosos de ser de Montcada i Rei-
xac, tot i que cada barri continuï
mantenint la seva idiosincràsia.
-L’oposició considera que
l’equilibri de forces entre els
partits que integren el pacte
és desigual i que al govern qui
mana és el PSC.
Lògicament el pacte el lidera el
PSC perquè és la força amb més
representants però els altres socis
de govern també aporten el seu
gra de sorra. És lògic que l’opo-
sició critiqui però el que ha de fer
és treballar més per la ciutat.
-Al 2003, amb majoria abso-
luta, el PSC hagués pogut
tenir un govern estable sense
necessitat de pactar.
-Jo sóc un home de pacte i el
partit al qual represento també.
Pel bé de la ciutat, s’ha de pac-
tar. I sobretot, quan es debat una
qüestió que afecta el municipi,
s’han d’oblidar diferències i bus-
car el que ens uneix.

“En pocs anys
la ciutat serà
ben diferent,
costarà de

reconèixer-la”
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Aprovada la valoració
de llocs de treball

Inversió de 130.000 euros
en millores a les escoles

pilar abián
redacció

>> Actuació de Serveis Municipals

NÚRIA JANÉ

 >> La tanca del CEIP El Turó serà substituïda per una de nova

pilar abián
redacció

Durant les vacances d’estiu Ser-
veis Municipals durà a terme
actuacions de millora a les es-
coles públiques de la localitat per
valor de 130.000 euros. D’acord
amb el conveni subscrit per la
Regidoria d’Educació amb la
Generalitat de Catalunya, el go-
vern autonòmic subvencionarà
amb 90.000 euros el 60% de les
intervencions, mentre que la
quantitat restant l’aportarà el
consistori. Segons ha indicat el
regidor de Serveis Municipals,
el socialista Juan García, “no
totes les peticions dels cen-
tres educatius podran ser ate-
ses ja que, en total, ascendei-
xen a 250.000 euros, gairebé
el doble del pressupost real”.

Intervencions. Aquest estiu
es faran nous lavabos per al cicle
inicial al CEIP Font Freda,
també s’adaptaran lavabos al
CEIP Viver de Can Sant Joan i
s’incorporaran aigüeres a les aules
de P3, P4 i P5. Al CEIP Reixac
s’eliminarà el talús que separa el
gimnàs del menjador, al CEIP
Elvira Cuyàs de Mas Rampinyo

es col.locarà una porta d’emer-
gència al menjador i es resoldrà el
problema de drenatge del pati que
hi ha entre el parvulari i la pista
coberta. Al CEIP El Turó es
canviarà la tanca exterior que li-
mita amb el carrer Turó i amb
una finca particular. El CEIP Mitja
Costa, de Terra Nostra, no s’in-
clou en el llistat d’actuacions atès
que els Serveis Tècnics Municipals
han previst el trasllat de l’àrea de

direcció i secretaria a l’edifici cen-
tral en el marc del projecte de
creació de la futura escola bressol
del barri.
A banda de les actuacions de
millora que es fan cada estiu a les
escoles, al llarg del curs Serveis
Municipals s’encarrega del man-
teniment dels centres tant de la
part elèctrica com de la calefacció
així com de l’arranjament de por-
tes i finestres.

en 2 minuts...
EUiA promou un debat col·lectiu

Nova protesta a Terra Nostra�

�

�Creix la domiciliació d’impostos

Defensa del medi natural i agrícola

JORDI FLORES

�

Els impostos municipals recaptats a través del sistema de
domiciliació es van incrementar en un 18% durant el 2004,
respecte al 2003. La domiciliació permet fer tots els pagaments
–la taxa de residus, de vehicles, de guals, l’IBI, la taxa de
conservació de nínxols i l’IAE– de manera fraccionada quatre
cops a l’any i amb un descompte global del 2%. El president
de l’Àrea Econòmica, Joan Maresma (CiU), ha avançat que la
tendència ascendent continuarà la seva progressió en l’exercici
del 2005, ja que s’ha doblat el nombre de noves domiciliacions
registrades per al proper període fiscal. SD

Per primera vegada l’Ajunta-
ment i els sindicats han aprovat
la relació i la valoració de llocs
de treball del consistori. Es
tracta d’un acord històric, ja que
en la valoració feta l’any 1991,
vigent fins ara, la coordinadora
de personal no va voler partici-
par. L’alcalde, César Arrizaba-
laga, la presidenta de l’Àrea In-
terna, M. Carmen Porro, amb-

>> Acord històric a l’Ajuntament

dós del PSC, i el cap del servei
de Recursos Humans, Pedro
Sarrión, van signar el 17 de juny
amb els representants sindicals
de l’Ajuntament l’acord sobre la
valoració de llocs i el reglament
que l’acompanya. El document
es va aprovar en el darrer  Ple
municipal i estarà un mes en
exposició pública. La previsió
consistorial és que la valoració
es comenci a aplicar a partir de
l’octubre. Porro ha destacat que,

per primer cop, s’aplicarà una
modificació “consensuada
amb els representants sindi-
cals”. La Coordinadora, per la
seva banda, ha expressat que la
negociació ha estat positiva ja que
el reglament permetrà mantenir
actualitzada la valoració i obrirà
la porta als treballadors a
demanar la revisió del seu lloc
de treball o bé a fer promocions.

 >> Signatura de l’acord

LAURA GRAU

La comissió política local d’EUiA ha establert un calendari de
reunions amb els seus afiliats i simpatitzants i amb entitats del
municipi per fer un anàlisi de la gestió del govern de coalició –
PSC, CiU i ICV-EUiA– en l’equador de l’actual mandat. En
un comunicat públic, la formació manifesta la voluntat
d’intercanviar opinions amb la ciutadania sobre l’actual situació
del municipi i sobre el paper de la formació en el sí del govern
local on va entrar ara fa un any. EUiA considera necessari
aprofundir en el model de participació veïnal, en el foment de
l’associacionisme i en les polítiques socials. Fins que no hagi
acabat la ronda de contactes prevista per la formació i s’hagi
fet el debat col.lectiu que aquesta planteja, la direcció local
d’EUiA no farà cap valoració sobre la marxa del pacte.  LR

Una trentena de veïns afectats pel vial de Sant Cugat es van
manifestar el passat 20 de juny pels carrers de Terra Nostra
per protestar contra
el projecte del
govern municipal.
Amb el lema ‘Passeig
sí, carretera no’, la
marxa va aconseguir
tallar la carretera na-
cional N-150 durant
10 minuts, provo-
cant un embús considerable. El projecte està inclós dintre del
Pla de Millora Urbanística de les zones 15 i 9 de Terra Nostra.
El govern municipal considera que la protesta no és represen-
tativa de l’opinió del veïnat, majoritàriament favorable a la
proposta del consistori. LG

L’Ajuntament s’ha adherit al document Bases per a la Protecció
del Parc Agrícola del Vallès i la proposta de creació del parc, una
iniciativa sorgida des de
la societat civil vallesana.
El document destaca que
l’activitat agrària ha estat i
és un element bàsic per al
manteniment del paisatge
de la plana del Vallès i ha
fomentat la seva riquesa biològica. El consistori també ha donat
suport al Manifest d’Olot per a la Salvaguarda de Connectivitat
Ecològica i Paisatgística de Catalunya i al Manifest de Sant Celoni
pel Reconeixement de les Vies Verdes del Vallès.  LR

PILAR ABIÁN
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>> Presentació de logotip i eslògan

Estrena de marca de ciutat
laura grau
montcada

 >> D’esquerra a dreta Garrido, Climent, Arrizabalaga i Márquez durant l’acte de presentació

LA TROUPE

L’Ajuntament ha presentat el
nou logotip de Montcada i
Reixac que, a partir d’ara, iden-
tificarà totes les actuacions que
dugui a terme el consistori. El
disseny consta de les sigles ‘mir’
en tons taronges amb una icona
de línies arrodonides i el mis-
satge ‘ciutat de tots’. La icona,
el missatge i el color del logotip
varien en funció de les necessitats
comunicatives del consistori. Per
exemple: ‘mir, ciutat neta’ anirà
en color blau i s’aplicarà als ve-
hicles de neteja dels carrers; ‘mir,
ciutat verda’ anirà de color verd
i la lluirà en el seu uniforme el
personal de parcs i jardins.
A la roda de premsa feta el pas-
sat 30 de juny van assistir l’al-
calde, el socialista César Arri-
zabalaga, el president de l’Àrea
de Presidència, José Francisco
Márquez, d’ICV-EUiA, el di-
rector de l’Àrea de Presidèn-
cia, Jordi Climent, i la respon-
sable de l’empresa La Troupe,
encarregada del disseny, Ca-
rina Garrido.
El nou logotipus començarà a
veure’s aviat al carrer en forma de

La imatge s’aplicarà a partir del setembre a totes les accions comunicatives de l’Ajuntament

Més contenidors
soterrats a Font
Pudenta i a Can

Sant Joan
Aquest mes comencen a funcio-
nar els nous contenidors soter-
rats ubicats als barri de Font
Pudenta i Can Sant Joan. S’hi han
instal.lat 17 noves bateries, 30
contenidors a Font Pudenta i 51
a Can Sant Joan. El president
de l’Àrea Territorial, Alfons Ro-
mo (PSC), ha afirmat que “l’ob-
jectiu del consistori és que
l’any 2006 tot Montcada i
Reixac funcioni amb conte-
nidors soterrats”. Paral.lelament
a la instal.lació de noves bateries
de contenidors, l’Ajuntament i
l’empresa Fomento de Construc-
ciones y Contratas han elaborat
una campanya informativa per als
veïns de cada zona sobre la ubi-
cació exacta dels dipòsits i sobre
les deixalles s’hi han d’abocar a
cadascun d’ells. LR

 >> Contenidors a la Font Pudenta

NÚRIA JANÉ

NÚRIA JANÉ

cartells i també estampat a vehicles
municipals, contenidors i al
vestuari del personal de jardineria
i neteja. Més endavant, l’Ajunta-
ment té previst distribuir entre els
veïns elements promocionals com

clauers, pins, adhesius i altres
complements d’ús personal.

Modernitat i vitalisme. La
nova imatge corporativa pretén
transmetre valors de moder-

nitat, vitalisme, pluralitat i inte-
gració, segons va explicar Cli-
ment. Garrido ha destacat que
la principal virtut és la capacitat
d’adequar-se a la finalitat que se
li vulgui donar.
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núria reguero
montcada

La Policia Local
comptarà amb

sis nous agents

Al juny del 2006 començaran a
patrullar els nous agents de la
Policia Local de Montcada i
Reixac. El cos ha augmentat la
plantilla amb sis nous membres
per cobrir les necessitats deriva-
des del creixement de la pobla-
ció.  “Montcada ha ampliat
molt el nombre d’habitants i
necessitem més efectius”, ha
explicat el cap de la Policia Lo-
cal, Antonio Franco. Gràcies a
l’augment dels recursos humans
i materials, el cos de seguretat
local oferirà el Servei de Proxi-
mitat. “Es tracta de potenciar
la figura dels agents a peu,
en aquest cas seran vuit
policies que es desplaçaran
amb motocicleta donat que
les zones urbanitzades del
municipi cada cop són més
extenses”, explica Franco.
L’ampliació de la plantilla s’ha
rebut amb entusiasme entre els
efectius actuals, ja que es co-
mençava a percebre la manca de
recursos a causa de l’augment
demogràfic. Els nous agents han
de fer abans un curs de forma-
ció a l’acadèmia de policia de la
Generalitat, a Mollet.

>> Campanya de seguretat a la llar

Consells i recomanacions
per prevenir robatoris a l’estiu

 >> Les recomanacions es poden llegir als taulells d’informació municipal

JORDI FLORES

laura grau
montcada

La Policia Local de Montcada i
Reixac, en coordinació amb la
comissaria de la Policia Nacio-
nal, ha engegat una campanya in-
formativa amb consells per
mantenir la llar segura, especial-
ment en època d’estiu, quan els
ciutadans marxen de vacances.
La campanya ja es pot veure al
mobiliari urbà integrat en el cir-
cuit de comunicació de l’Ajun-

tament. Segons la presidenta de
l’Area Interna, la socialista Car-
me Porro, “la campanya re-
corda als ciutadans els con-
sells bàsics de seguretat i
protecció de la llar quan es-
tan fora de casa per tal que
adoptin mesures per evitar
els robatoris o ensurts amb
què es poden trobar en tor-
nar de vacances”. També posa
a l’abast del ciutadans els telè-
fons d’urgències tant de la Poli-

laura grau
redacció

Recurs contra
la sentència de
Brito i Picatoste

Els pares del jove de Terra
Nostra, SM, que va ser assassinat
a Collserola l’octubre de 2001
per Manuel Brito i Francisco
Javier Picatoste durant la seva
fugida de la presó de Ponent
(Lleida) presentaran recurs con-
tra la sentència dictada per
l’Audiència de Barcelona que
condemna els dos delinqüents a
139 anys –76 per a Brito i 62
per a Picatoste– i a compensar
econòmicament les víctimes,
però eximeix la Generalitat i el
centre penitenciari de qualsevol
responsabilitat. El tribunal ha
estimat que no va existir negli-
gència per part de l’administra-
ció, una qüestió amb què els pa-
res de la víctima es mostren en
desacord.
En la seva fugida, els delinqüents
van ferir greument dos Mossos
d’Esquadra i van agredir sexual-
ment la nòvia del jove assassinat.
Tot i la gravetat de les condem-
nes, els reclusos compliran un
màxim de 21 anys de presó. Tres
dels acusats d’ajudar Brito i Pica-
toste en la seva fuga també han
estat condemnats amb penes
d’entre 6 mesos i 2 anys de presó.

cia Local com de la Comissaria
de la Policia Nacional.

Alerta a les vacances. La
policia recomana que, quan es
marxi de viatge, no es deixin
indicis que puguin fer pensar que
no hi ha ningú a casa, deixar el
domicili amb l’aparença d’estar
habitat, tancar totes les portes i
finestres i que demanar a algun
familiar o veí que reculli la cor-
respondència.
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L’SPE també ha format joves en l’àmbit digital per donar classes d’informàtica

Catorze persones es beneficien
dels Plans d’Ocupació locals

laura grau
montcada

 >> Luz Divina Javier

LAURA GRAU

en 2 minuts...

Tancament de l’empresa Tintas Gyr

LAURA GRAU

�

Un total de 14 persones han
participat en els Plans d’Ocupació
que ha dut a terme el Servei de
Promoció Econòmica (SPE)
entre els mesos de desembre i
juny. Enguany 10 veïns han estat
contractats per l’Ajuntament com
a peons de jardineria i 4 com a
auxiliars de domicili. El princi-
pal objectiu dels plans és facilitar
la incorporació al món del treball
de persones en situació d’atur.
Durant el contracte, l’SPE fa un
seguiment del treballador que
participa simultàniament en cur-
sos sobre tècniques de recerca de
feina, prevenció de riscos labo-
rals, autoocupació, sensibilització
mediambiental i introducció a les
noves tecnologies. El Depar-
tament de Treball de la Genera-
litat, subvenciona el cost dels
plans amb una aportació de
141.508 euros.

Perfils diferents. Dels plans
d’ocupació se’n beneficien per-
sones amb perfils diversos. Per
exemple, Luz Divina Javier, de
46 anys, ha treballat com a peó
de jardineria durant sis mesos per

a l’Ajuntament. Separada i mare
de quatre fills, no té cap tipus de
formació i ha arribat als plans
d’ocupació des de Serveis Socials.
La dona està molt contenta
d’haver pogut treballar amb un
contracte reglat durant mig any tot

i que les seves perspectives labo-
rals són reduïdes a causa de la
manca d’estudis. Un cas molt
diferent és el de Maria Garcia,
auxiliar de treballadora familiar
de 53 anys que havia treballat a
l’antiga residència d’avis L’Alzina
i en una cooperativa de Ripollet.
Garcia ha estat un temps aparta-
da del món laboral per motius
personals però ara s’hi vol rein-
corporar. Està molt interessada
a millorar la seva formació –va
fer un curs a l’SPE sobre atenció
a nens i adolescents– i les seves
perspectives laborals són bones.

Noves tecnologies. D’altra
banda, durant aquest any l’SPE
també ha dut a terme un pro-
grama per fomentar les noves
tecnologies i contribuir a l’alfa-
betització digital. Tres joves van
ser contractats com a monitors
d’informàtica –després d’haver
rebut formació en noves tec-
nologies– per impartir 12 semi-
naris digitals als quals van assistir
una vuitantena d’alumnes. El
pressupost d’aquesta actuació va
ser de 24.000 euros provinents
del Pacte per a l’Ocupació del
Vallès Occidental.

L’església de Sant Pere de Reixac va ser la imatge protagonista
del cupó de l’Organització Nacional de Cecs (ONCE) del 4
de juliol. En la presentació
del cupó, feta el 28 de juny
a l’Ajuntament, la directora
de l’ONCE a Mollet,
Paquita Torres, va lliurar a
l’alcalde, César Arrizabalaga
(PSC), un quadre comme-
moratiu del cupó dedicat al
municipi. El 4 de juliol van circular per tot l’Estat un total 6
milions de cupons amb la imatge de l’ermita de Reixac. LG

Reixac, imatge del Cupó de l’ONCE�

Els 36 treballadors de la fàbrica Tintas Gyr, ubicada al polígon
industrial de Pla d’en Coll, han perdut els seus llocs de feina
arran de l’expedient de regulació presentat per la direcció a
mitjan de juny argumentant la pèrdua de beneficis en els últims
quatre exercicis. L’assemblea de treballadors, feta el passat 6 de
juliol, va aprovar per majoria el preacord a què van arribar comitè
i direcció després d’una dura negociació en què el principal escull
va ser la quantitat de les indemnitzacions. Mentre l’empresa oferia
26 dies de sou per any treballat, el comitè en demanava 45 do-
nada la poca antiguitat de la plantilla i els sous modestos. L’acord
final és de 36 dies de sou per any treballat. Segons el representant
de l’UGT, Enrique Díaz, “tot i haver rebaixat les pretensions
inicials, l’acord és satisfactori”. LG

Acord a Indústrias Mateu�

Industrias Mateu, al polígon de la Ferreria, ha arribat a un acord
amb el comitè d’empresa sobre el nombre de persones afecta-
des per l’expedient de regulació presentat per la direcció. En
un principi, la direcció va determinar que hi hauria 35 acomia-
daments, tot i que al final la llista ha quedat reduïda a 25
empleats, tots voluntaris. SA
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>> Campanya informativa

Alerta sobre la possible expansió
del mosquit tigre a la comarca

laura grau
montcada

 >> Exemplar del mosquit, que presenta ratlles blanques

ARXIU

Prova pilot per
recollir cartró

comercial

Bars i restaurants faran
la recollida de l’oli usat

La telefonia mòbil pot
arribar a afectar la salut

L’Ajuntament i el Gremi d’Hos-
taleria del Vallès Occidental han
renovat el conveni de col.labo-
ració anual per mantenir la xarxa
de bars i restaurants respectuo-
sos amb el medi ambient. Una
de les principals actuacions
incloses és el sistema de recollida
d’oli i la sensibilització sobre la
necessitat de reduir, reutilitzar i
reciclar aquest producte.
El Gremi té un acord amb l’em-
presa Reagra (Reus) a través del
qual aquesta firma recull de for-
ma gratuïta l’oli i després l’uti-
litza per convertir-lo en biodiè-
sel per a la seva posterior co-
mercialització. L’any passat s’hi

La telefonia mòbil augmenta el
risc de contraure malalties com
el càncer, sobretot en infants.
Així ho va afirmar el 22 de juny
al Centre Cívic de Can Cuiàs
l’expert Lluís Ferrero Andreu en
un acte organitzat per la Regi-
doria d’Indústria en el marc de
Setmana Cultural del barri i que
va ser presidit pel seu responsa-
ble, Sergio Hermoso (PSC).
L’enginyer, membre del comitè
d’experts que ha elaborat un
estudi per al Ministeri de Ciència
i Tecnologia, va informar a la
trentena d’assistents que la solu-
ció passa per la telefonia mòbil
per satèl.lit que acabarà subs-

pilar abián
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tituint la terrestre i va avançar
que els ajuntaments deixaran de
tenir competències en la im-
plementació de les antenes de
telefonia terrestre.

LLUÍS MALDONADO

 >> Ferrero, a la dreta, i Hermoso

lluís maldonado
can cuiàs

El Servei de Medi Ambient de
l’Ajuntament participa en el pla
d’acció que s’ha posat en marxa
al Vallès Occidental per contro-
lar l’expansió de l’anomenat
mosquit tigre. Aquest insecte
prové de l’Àsia i s’ha estès des
del 1979 per alguns països
d’Amèrica i Europa. A Cata-
lunya es va detectar per primer
cop l’estiu del 2004, concre-
tament a Sant Cugat. Tot i que a
Montcada no hi ha constància
que hagi arribat, el Servei de
Medi Ambient ha engegat una
campanya per informar els
ciutadans de les seves caracte-
rístiques i de les mesures que cal
seguir per prevenir-ne l’aparició.

Picades irritants. El mos-
quit tigre és una espècie molt
agressiva sobre humans. Les
seves picades tenen un fort
component irritant i causen
reaccions dèrmiques molt més

duradores que les dels mosquits
autòctons. Se’l reconeix per les
ratlles blanques al cap i al cos.
Es reprodueix en recipients que
contenen aigua com ara gerros,
plats sota els testos, pots, cen-
drers, ornaments de jardí o
pneumàtics que estiguin a l’aire
lliure –sempre es tracta de pe-
tites masses d’aigua. Per això cal
evitar la presència de recipients
en terrasses i jardins on es pugui
acumular aigua. En el cas que

els recipients no es puguin reti-
rar, cal eliminar-ne l’aigua acu-
mulada o canviar-la setmanal-
ment. En les últimes setmanes
el Servei de Medi Ambient ha
rebut diverses trucades de
ciutadans demanant informació
sobre el mosquit tigre. Si algun
veí té la sospita que ha trobat
un exemplar d’aquesta espècie
a casa seva convé que ho comu-
niqui a l’Ajuntament perquè en
faci la identificació.

El Servei de Medi Ambient de
l’Ajuntament vol implantar la
recollida porta a porta del cartró
dels establiments comercials. El
proper 18 de juliol l’Equip Verd
farà una reunió amb els comer-
ciants (20.30 h, Ajuntament) per
explicar la iniciativa i informar so-
bre la prova pilot que es durà a
terme pròximament. La prova
consistirà en passar a recollir el
cartró a una hora concreta del
dia a tots els comerços de l’avin-
guda Catalunya, la rambla dels
Països Catalans, el carrer Major i
el carrer Reixagó. La prova per-
metrà valorar la resposta dels
comerços i la conveniència de
l’itinerari. L’Equip Verd també es
farà càrrec del seguiment del
funcionament dels nous conte-
nidors soterrats de Can Sant Joan
i Font Pudenta, i ha realitzat tal-
lers de sensibilització sobre el
reciclatge –dintre del festival de
titelles el passat 18 de juny– i
l’estalvi d’aigua –el 21 de juny a
la plaça de l’Església amb el
Drapaire musical.

Estalvi d’aigua. Amb l’ob-
jectiu de sensibilitzar la població
sobre un ús responsable de
l’aigua en un any marcat per la
sequera, el Servei de Medi Am-
bient organitza el 19 de juliol, a
les 19h, a la Casa de les Aigües,
una conferència titulada La cultu-
ra de l’aigua a càrrec de l’Associa-
ció Catalana d’Amics de l’Aigua.

El Departament de Medi Am-
bient i Habitatge de la Generalitat
ha atorgat a Andròmines la
certificació EMAS per la gestió
de la Deixalleria Municipal i la
venda de productes de segona
mà. Segons la responsable de
l’entitat, Marisa Gliosca, aquest
certificat “suposa un reconei-
xement del nostre compromís
amb la sostenibilitat i la
implantació de pràctiques res-
pectuoses amb el medi am-
bient”. La de Montcada és una
de les primeres deixalleries del
territori català que es certifica am-
bientalment a través d’un siste-
ma de gestió ambiental reco-
negut a nivell europeu.
Andròmines també ha signat un
conveni de col.laboració amb
l’Obra Social de Caixa Manresa
que destinarà 3.000 euros a pro-
moure la inserció laboral de
persones en risc d’exclusió so-
cial mitjançant la recuperació de
residus informàtics que es ven-
dran a la botiga que l’entitat
obrirà a Sant Andreu. LG

Andròmines rep

la certificació

EMAS

van recollir 30.000 litres. A la ini-
ciativa s’hi poden afegir tots els
establiments de restauració del
municipi, associats o no al Gre-
mi d’Hostaleria. El consistori
donarà 3.600 euros per al dis-
seny i l’edició de material gràfic
per a una campanya informati-
va. Per la seva banda, el Gremi
es compromet a fer difusió de
la campanya i, en coordinació
amb l’Ajuntament, assessorar i
facilitar els mecanismes neces-
saris per implementar la reco-
llida selectiva de l’oli. L’acord
inclou la creació d’una comissió
de seguiment, formada per
representants municipals i del
Gremi, que es dedicarà a analit-
zar les accions fetes.

laura grau
montcada

 >> Activitat de l’Equip Verd

LLUÍS MALDONADO

taulell d’anuncis gratuïts Informació:
935 726 491

només particulars

Oferta laboral. Per a persones amb certificat
de minusvalia, en empresa de serveis. Tel. 937
451 547.
Cotxe en venda. Renault Laguna RXE de
l’any 94. Gris metalitzat, en bon estat.  Tel. 620
992 410.
S’ofereix. Noia per a neteges de la llar. Tel.
626 13 40 58
Pis en venda. A Montcada, al costat del
mercat municipal. Finca seminova. Tot
exterior, tres habitacions, aire condicionat,
calefacció i ascensor. Pàrquing de lloguer.
Preu 258.000 euros (43 milions de PTA). Tel.
687 900 048.
 Se traspasa. Heladería-cafeteria Jijonenca
en Cerdanyola por no poder atender. Única en
la zona, totalmente equipada y en buen
funcionamiento. Precio negociable. Tel. 649
949 975 o 936 924 124.
Se vende un nicho. En el cementerio de
Montcada. Tel. 685 86 02 13. María Luisa
Huerto en alquiler. En Terra Nostra. Tel. 649
339 073
Venc vaporetta. Amb planxa. Bon preu. Tel.
935 641 405.
Se ofrece señora. Para tareas domésticas
de limpieza (mañanas). A partir de
septiembre. Tel. 657 23 56 75.
Vendo dos camas. Plegables. A precio
económico con colchón y sin estrenar. Llamar
por la noche al 935 645 797.
Cotxe d’ocasió. Renaul Clio S 5P, Impecable,

Equip de so amb carregador CDs. 1.500 euros.
Tel. 630 60 50 22
Se traspasa cervecería en Can Sant Joan.
A pleno rendimiento y totalmente equipada.
Interesados llamar al 637 20 47 31
Oferta laboral. Taller de Montcada necessita
mecànic i administrativa. Tel. 686 88 13 30
Se vende planta baja en Terra Nostra.  De
60m2.. 2 habitaciones, patio de 60m2, ,
seminuevo, para entrar a vivir. Pk. opcional.
300.000 euros. Tel. 608 886 836/619 960 007.
Vendo piso de 75 m2 en el centro.  Bloque
de 6 vecinos, un primero con balcón y 3
habitaciones. Tlf. 670 22 64 93.  187.000 euros.
Necesito planta baja de alquiler. por motivos
de salud a Montcada. Tel,. 675 64 63 77. Isabel
Viedma. Es urgente.
Busco señora de Montcada para cuidar señor
mayor en Can Cuiàs. 93 575 83 51.
Es ven o es lloga pàrquing a l’av. Catalunya
85. Preu:11.104 euros ó 42 euros/mes. Tel. 678
760 664.
Alquiler de parking. En Pla d’en Coll, c.Girona
12. Grande. Precio a convenir. Tel. 93 564 8080.
Se ofrece. Ayudante de cocina con expe-
riencia. Tel. 93 5 752 719
Busco trabajo. Para cuidar ancianos, niños o
limpieza del hogar. Tel. 628 921 317.
Solar en alquiler. En Terra Nostra, de 150 m2,
vallado. Telf. 649 339 073
Venta por catálogo. Aloe Vera. Mucho más
de lo que se puede imaginar. Tel. 935 646 634.
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Participen 450 nens i nenes que no s’hauran de traslladar fora del barri ja que gairebé totes escoles ofereixen activitats

ESTIU INFANTIL

La història del municipi, eix central
de les activitats dels Casals d’estiu

NÚRIA REGUERO

núria reguero
montcada

 >>Els més menuts del casal d’estiu al CEIP Reixac han descobert què divertit és jugar amb globus d’aigua

activitats
TALLERS, MÚSICA I
NATURA AL JULIOL

PILAR ABIÁN

Les tardes i nits del mes de juliol
les està amenitzant la progra-
mació del Montcada és Estiu, un
seguit de propostes pensades
per al públic de totes les edats i
per a gustos ben diversos. Mú-
sica, natura, dansa i esport són
els àmbits en què se centren els
tallers, que s’imparteixen a Can
Tauler, el Centre Cívic Can Cuiàs
i altres equipaments públics del
municipi. També n’hi ha de
risoteràpia (a la foto), ioga, fo-
tografia i pintura, entre d’altres.
Les activitats s’allargaran fins a
final de juliol. NR

Ja ha acabat l’escola i per entre-
tenir els infants uns dies en què
els adults encara treballen, han
començat els Casals d’estiu. En-
guany hi participen uns 450 nens
i nenes, que per primer cop no
s’han hagut de traslladar de barri
per assistir a les activitats, ja que
totes les escoles públiques –a
excepció del CEIP El Turó–
ofereixen el servei, que inclou
menjador. “Una altra novetat
és la coordinació temàtica
entre els centres, ja que tots
fan les mateixes activitats,
centrades en la història de
Montcada i Reixac”, destaca
la regidora de Joventut, Eva
Gonzalo (PSC). Per primera
vegada els monitors infantils han
programat les activitats en con-
junt: “Hem intentat que la
coordinació entre els dife-
rents centres serveixi per
constituir un casal unificat
del poble”, explica la coordi-
nadora dels casals d’estiu a
Montcada, Mari Martínez.

Petita història. Les activitats
es basen en el llibre Petita història

de Montcada que els monitors do-
nen a conèixer al llarg del casal.
Així, per exemple, la primera
setmana va començar a l’època
dels íbers i els nens van fer ma-
nualitats de fang. Després van
conèixer l’arribada dels romans,
inventors de gran quantitat de
jocs que també van poder apren-
dre. “El programa finalitza
amb jocs de l’època medie-
val al voltant de personatges
com Perot lo Lladre o la rei-
na  Elisenda de Montcada”,
explica Laura Ponce, coordina-
dora del casal d’estiu del CEIP
Reixac. A més de conèixer com

vivien els nostres avantpassats
montcadencs, els nens també
milloren el seu coneixement del
municipi actual i la seva confi-
guració en diferents barris. El
programa pedagògic  potencia
el treball en equip i intenta fo-
mentar valors com la coo-
peració, la solidaritat i l’amistat
entre les persones. El Casal
d’Estiu es divideix en dues quin-
zenes. La primera acaba el 8 de
juliol i la segona el 22. La festa
de cloenda tindrà lloc el 20 de
juliol i consistirà en una trobada
de tots els participants a Reixac.
L’Equip Verd organitzarà una
gimcana.



131a quinzena
juliol 2005societat

Set famílies acullen nens
sahrauís del sud d’Algèria

pilar abián
montcada

 >> Els nens sahrauís amb les famílies acollidores al final de la recepció

PILAR ABIÁN

Montcada subvenciona
un projecte a Nahulingo

La localitat salvadorenca de
Nahulingo, agermanada amb
Montcada i Reixac, podrà
construir uns banys públics i
una zona d’esbarjo gràcies a la
subvenció de 28.400 euros que
l’Ajuntament ha rebut de la
Mancomunitat de Municipis
de l’Àrea Metropolitana de
Barcelona (MMAMB). El
consistori va presentar el
projecte Foment de l’economia lo-
cal i millora dels espais públics a la
localitat salvadorenca de Nahulingo
al Fons Català de Cooperació,
l’organisme que canalitza gran
part dels projectes solidaris
dels ajuntaments catalans i que
ha aconseguit la subvenció de
la Mancomunitat de Municipis.

Satisfacció. La notícia ha
estat molt ben rebuda per
l’Àrea Social de l’Ajuntament:
“Estem molts satisfets ja
que comptem amb el suport
de l’organització més
solvent en l’àmbit de la
cooperació a Catalunya”,
diu el president de l’Àrea So-
cial, Carles Guijarro (PSC). El
projecte es va elaborar a par-
tir de les necessitats més
urgents del municipi de Nahu-
lingo: la creació d’una àrea

d’esbarjo i esport al barri de
Santiago, la construcció d’uns
banys públics i la remodelació
d’un centre per a la compra-
venda d’aliments. A l’hora que
es milloren les infraestructures,
el projecte també serveix per
fomentar l’economia local: “El
projecte es farà realitat grà-
cies a la creació de llocs de
treball”, explica el regidor de
cooperació.
A banda dels més de 28.000
euros que ha aportat la Manco-
munitat de Municipis, l’Ajunta-
ment n’aporta 82.000 d’un
pressupost total de 170.000
euros. Fins al moment, el
consistori ja ha ajudat a la
reconstrucció del campanar
després del terratrèmol, la casa
de cultura i  un museu.
L’Ajuntament també ha donat
suport al barri de San Miguel
de Montcada per abastir-se
d’aigua potable i d’escoles on
els joves de l’assentament, més
de 350, ja poden estudiar.

Famílies de Montcada acolliran
durant els propers dos mesos
set infants sahrauís arribats dels
campaments de refugiats de
Tinduff, al sud d’Algèria. Les
colònies, organitzades per
l’ACAPS, l’Associació Catalana
d’Amics del Poble Sahrauí,
amb la col·laboració de
l’Ajuntament, es realitzen al
municipi des de fa més de 10
anys.
El 28 de juny els nens i les fa-
mílies acollidores van assistir a
la recepció oficial que es va fer
a la Casa de la Vila amb la pre-
sència de l’alcalde, el socialista
César Arrizabalaga, el president
de l’Àrea Social, Carles Guija-
rro, també del PSC, i el
president de l’ACAPS a
Montcada i Reixac, Xavier Jané.
L’Ajuntament ha sufragat els
bitllets d’avió i els Casals d’estiu
dels nens, amb passi de piscina
per a les famílies acollidores, una
col·laboració que, segons Gui-
jarro, “no és equiparable amb
la dedicació i les atencions
que tenen les famílies
acollidores amb els petits”.
L’alcalde i el representant de

l’ACAPS també van agrair la
col·laboració de les famílies. Si
bé la majoria de parelles aco-
llidores que ho prova repeteix,
també és cert que els últims anys
s’ha reduït el nombre de partici-
pants i, de retruc, de nens ar-
ribats. El president de l’ACAPS
Montcada no creu que el fet que
les colònies durin dos mesos si-
gui un hàndicap i confia que hi
hagi més famílies disposades a
fer acolliments.

Acollida permanent. Una

de les famílies que millor exem-
plifica el que suposa acollir nens
sahrauís durant els mesos d’estiu
és la de Carles Sanz i Eulàlia
Cervera. El matrimoni, veí de
Terra Nostra, fa sis anys que hi
participa i s’ha implicat ofi-
cialitzant l’acollida d’un nen.
Mohamed viu amb ells des de
fa cinc anys i ha pogut rebre la
visita durant els darrers tres
estius d’un dels seus germans,
Abrahim. Per a Sanz, es tracta
d’una experiència “gratificant
i enriquidora”.

>> Colònies d’estiu de l’ACAPS

núria reguero
montcada

 >> Festa a Nahulingo

ARXIU



14 1a quinzena
juliol 2005 societat

Vacances alternatives a la
Mostra de Turisme Juvenil

núria reguero
montcada

El turisme rural, els albergs i els càmpings són els allotjaments sol·licitats

Nou servei comarcal de
taxi per a discapacitats

El taxista Antonio Caler és el
primer a oferir el servei de trans-
port per a discapacitats a Mont-
cada i Reixac: “Al municipi hi
ha moltes persones que van
amb cadira de rodes i això els
comporta moltes dificultats
a l’hora de traslladar-se. Cal
eliminar barreres”, argumen-
ta. Caler, veí de Ripollet, consi-
dera que en el món del transport
en general, ja sigui públic o
privat,  hi ha molt poca oferta
per a les persones que pateixen

algun tipus de discapacitat. És
per aquest motiu que va regis-
trar-se al departament de l’Im-
serso que gestiona l’habilitació
de taxis en col.laboració amb
l’ONCE. Les dues institucions
corren a càrrec de les despeses
d’incorporació de la rampa i els
accessoris necessaris per a
l’acomodació de les cadires de
rodes. Caler i un altre company
cobreixen la zona de Montcada,
Ripollet i Cerdanyola. Els inte-
ressats pel servei poden adreçar-
se a la central de taxis de Cer-
danyola (935 802 727).

núria reguero
montcada

 >> Antonio Caler amb el seu vehicle adaptat

NÚRIA REGUERO

NÚRIA REGUERO

En plenes vacances d’estiu,
l’Espai Jove Can Tauler ofereix
la Mostra de Turisme Juvenil
que es podrà visitar fins al 22
de juliol. Es tracta d’un punt
d’informació i assessorament
per planificar les vacances a la
mida i el pressupost dels joves.
La mostra s’estructura en dos
espais: un decorat a l’estil d’un
càmping, on els visitants poden
seure còmodament mentre con-
sulten el material del fons de
documentació del casal, al qual
es pot accedir tot l’any però que
aquest dies es posa més a l’abast.
Els visitants també tenen a la
seva disposició ordinadors per
consultar directoris de viatges.
L’altre apartat de la mostra recull
un seguit d’informació com ara
mapes o guies de viatge que els
usuaris poden endur-se a ca-
sa.“Procurem que hi sigui re-
presentat el turisme rural, els
albergs i el turisme alterna-
tiu, que és el que els joves
tenen més a l’abast”, explica
Ismael Ávalos, responsables del
Punt d’informació juvenil i de
la Viatgeteca. Les preguntes més
freqüents que rep Ávalos són
llocs on dormir barat i el funcio-

nament de les companyies aèries
de baix cost, amb els seus
avantatges i inconvenients

Exposicions. Enguany
acompanyen la Mostra tres
exposicions: la dels treballs
guanyadors de la darrera edició
del premi Tiramilles Gràfica –
les bases de la nova convo-

catòria ja es poden aconseguir
a Can Tauler–; la de Miquel
Vinyes, de l’Agrupació Foto-
gràfica, titulada Fotografies del
Món  i un monogràfic sobre el
Vietnam, que es completarà
amb un cicle de cinema asiàtic.
Per a més informació es pot
consultar la web montca-
da.org/joveweb.

>> Transport adaptat

 >> Els joves consulten també els mapes i les guies d’itineraris

en 2 minuts...
Casa Ragull, botiga centenària

GENERALITAT DE CATALUNYA

El 27 de juny la propietària de la merceria Casa Ragull va
recollir el premi que
li va atorgar la Ge-
neralitat en reconei-
xement al caràcter
centenari de l’esta-
bliment. El premi el
va recollir M.Àngels
Ragull, mestressa de la botiga des de fa 22 anys, qui va dedicar
el guardó a la memòria dels seus pares. A la foto amb els
consellers Huguet  i Bargalló. LG

�

�

Visita municipal a Barakaldo�

L’Ajuntament va homenatjar el passat 28 de juny els onze avis
dels casals de
Montcada que
han participat
en el taller
Calaix dels re-
cords, organitzat
per la Regido-
ria d’Educació.
El taller ha
acostat els nens
de primer de
primària als jocs, als contes i a les cançons infantils de la gent
gran. En total han participat en l’experiència 160 alumnes dels
col.legis Sagrat Cor, Font Freda, La Salle, Turó i Viver. LG

LAURA GRAU

Nova edició del Calaix dels records

Una delegació municipal formada per l’alcalde, César
Arrizabalaga (PSC), i el coordinador general de l’Ajuntament,
Joan Celma, va visitar el 4 i 5 de juliol diversos equipaments
destinats a la gent gran a Barakaldo (Biscaia). Aquesta ciutat
disposa de les instal.lacions més modernes del País Basc, entre
les quals destaca un centre assistencial que atén de forma
permanent persones més grans de 65 anys que no poden viure
al seu domicili. LG

EDICTE

Ajuntament de Montcada i Reixac

El Ple de l’Ajuntament en sessió tinguda el dia 30
de juny de 2005 ha aprovat inicialment la modificació
de la Ordenança reguladora dels mercats
ambulants de Montcada i Reixac, el qual se sotmet
a informació pública durant un període de 30 dies
hàbils a comptar des de l’endemà  de la publicació
d’aquest anunci en el Butlletí Oficial de la província
i en el Diari Oficial de la Generalitat, perquè siguin
examinats i qualsevol persona interessada pugui
presentar-ne les reclamacions i al·legacions que
consideri oportunes. En cas que no se’n presenti
cap,  l’expedient s’entendrà aprovat definitivament.

Montcada i Reixac, 4 de juliol de 2005.

L’Alcalde acc.,

EDICTE

Ajuntament de Montcada i Reixac

El ple de l’Ajuntament en sessió tinguda el dia
30 de juny de 2005 ha aprovat provisionalment
la modificació de l’ordenança fiscal núm. 2,
reguladora de l’Impost sobre Béns Immobles,
la qual se sotmet a informació pública durant
un període de trenta dies hàbils a comptar des
de l’endemà de la seva publicació d’aquest
anuncia en el Butlletí Oficial de la Província
perquè sigui examinat i qualsevol persona
interessada pugui presentar-ne les
reclamacions i al·legacions que consideri
oportunes. En cas que no se’n presenti cap
l’expedient s’entendrà aprovat definitivament.

Montcada i Reixac, 7 de juliol de 2005.

L’alcalde,



151a quinzena
juliol 2005societat

en 2 minuts...
Jornada festiva al Casal La Mina

�

El Casal d’Avis La Mina va organitzar una jornada lúdica dissabte
18 de juny.
L’acte central
va ser l’actu-
ació de les
corals del ca-
sal i del Cen-
tro Aguileño.
També hi va
haver un es-
pectacle de
flamenc, un
duet de rondalles i un recital de poesies. Al migdia, es va convidar
els assistents a una arrossada i la festa es va allargar fins a les 22h.
El president, Jesús Heredia, ha valorat molt positivament el trans-
curs de la celebració. Heredia destaca la gran participació del pú-
blic “que ha respost massivament” amb una assitència al vol-
tant de les 200 persones. NR

Curs d’aparadorisme

�

PILAR ABIÁN

�Acer estrena web

Alumnes del CEIP Reixac
aprenen ‘El Quixot’ en italià

L’Associació per a la Conservació de l’Entorn i la Recerca
(Acer) ja té pàgina web. L’entitat, constituïda el 15 de maig de
2001, explica els seus objectius i repassa les campanyes que ha
dut a terme fins ara com el hacking
d’òlibes a Reixac i la col.locació de
caixes niu a la Serralada de Mari-
na. També anuncia les activitats
guiades que organitza sola o de
manera conjunta amb l’Ajunta-
ment. Una de les més ben acollides
pel públic són les Nits d’Astronomia, a Reixac. La pàgina es
pot consultar a l’adreça http://es.geocities.com/acermj. LG

El CEIP Reixac va acollir el 14
de juny una de les activitats del
projecte Comenius, una iniciati-
va que té per objectiu fomentar
valors com la tolerància o l’har-
monia a través de l’art. La ses-
sió, emmarcada en el quart cen-
tenari d’El Quixot, va consistir en
donar a conèixer la famosa
novel.la als infants de primària.
L’encarregat d’explicar-la va ser
el professor italià Massimo
Presciutti, que va superar la ba-
rrera de la llengua servit de mu-
rals que il.lustraven les escenes
més emblemàtiques de l’obra de
Miguel de Cervantes. El mestre
també es va acompanyar d’una
guitarra per cantar cançons ita-
lianes que els alumnes van

>> Projecte educatiu ‘Comenius’

núria reguero
montcada

aprendre. L’objectiu de la inicia-
tiva ha estat donar a conèixer el
conte tot recreant l’antiga figura
del rondellaire i fent el públic
partícip dels fets narrats.

Escoles d’Europa. Come-
nius, subvencionat per la Unió

Europea, l’integren cinc escoles:
una italiana, una danesa, una búl-
gara, una d’Àustria i el CEIP
Reixac. Enguany també ha par-
ticipat un centre de Macedònia
com a oient. Al setembre el cen-
tre acollirà tots els professors de
les escoles participants.

NÚRIA REGUERO

 >> L’italià Massimo Presciutti va sonoritzar la versió d’El Quixot

Festa de final de temporada de Montcada Ràdio
Montcada Ràdio (104.6 FM i montcadaradio.com) va cloure la temporada l’1 de juliol amb una festa
al Casino de Terra Nostra que va reunir els col.laboradors i la plantilla de l’emissora en una tempo-
rada en què ha crescut l’audiència, sobretot a Internet amb una mitjana de 1.800 oïdors mensuals. A
l’estiu la ràdio emetrà una fórmula musical, i la programació tornarà el 26 de setembre. LG

JÚLIA M

Un total de 15 comerciants de Montcada i Reixac participen
al curs de tècniques d’aparadorisme que organitza l’Ajuntament
i les associacions de comerciants de Montcada Centre Comerç
(MCC) i Can Sant Joan amb el suport de la fundació IDFO
del sindicat UGT. El curs, que consta de 40 hores, va començar
el passat 20 de juny i clourà el 27 de juliol. Les classes es fan
en un horari adaptat a les necessitats dels comerciants: dilluns,
dimarts i divendres de 14.30 h a 17h. Els alumnes aprenen
conceptes i tècniques per millorar l’aspecte dels aparadors i
fer més atractius els productes per als clients. LG

ARXIU
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laura grau
mas duran

Ocellaires de tota la comarca van
participar en la trobada que va
organitzar el 24 de juny la Societat
Ocellaire al CEIP El Viver. amb
un concurs en quatre categories
segons l’ocell que canta: pinsà,
verdum, passerell i cadernera.
Amb motiu del 30è aniversari de
l’entitat, el regidor d’Indústria, el
socialista Sergio Hermoso, va
lliurar als membres de la junta
una placa commemorativa al fi-
nal del certamen. LR

30 anys de la
Societat Ocellaire

 >> La cinquena edició de la Fira va tornar a aplegar milers de persones al paratge natural de Mas Duran

Al voltant de 5.000 persones van
visitar la cinquena edició de la Fira
del Caçador i el Gos que va
organitzar la Societat de Caçadors
El Tordo amb la col·laboració
de l’Ajuntament el passat 3 de
juliol al Mas Duran. L’esdeve-
niment va començar amb la tra-
dicional missa campera a Sant
Hubert, patró dels caçadors, a la
qual va assistir una representació
municipal i un públic més
nombrós que altres anys. Al llarg
de tot el matí els visitants van
poder veure una exhibició de tir
amb arc, una exposició de gossos

La Fira del Caçador
rep prop de 5.000
visites al Mas Duran

 >> Participants en el concurs d’ocells cantaires

de caça, vehicles 4x4 i exposició
d’armes de caça i de vehicles i
armes de l’Exèrcit de Terra. En
total es van instal·lar 24 carpes
d’expositors procedents de Bar-
celona, Girona, Tarragona i
València. Els d’armes i comple-
ments de caça, els d’embotits
regionals i els de repoblació cine-
gètica –amb faisans, conills i
codornius vius– van ser els més
visitats. Segons el president de
l’entitat organitzadora, Juan Pozas,
“la fira no només atrau gent
que està vinculada al món de
la caça sinó un públic molt
variat que ve a passar el dia en
un entorn privilegiat”.

FOTOS: SÒNIA HERNÁNDEZ

LAURA GRAU

L’entitat es presenta a Montcada el 22 de juliol a la Casa de la Vila

gent que es mou
Associació de malalts de Mucopolisacadirosi (MPS)

Amb l’esperança de viure
ARXIU MPS

lluís maldonado
montcada

 >> L’Associació farà una subhasta d’obres d’art a la Casa de la Vila

més informació
MPS Espanya

Jordi Cruz
Telf. 661 710 152

www.mpsesp.org

Les malalties mucopolisacari-
dòsiques són de caràcter here-
ditari, molt poc freqüents i  su-
posen una esperança de vida
d’entre dotze i setze anys. Els
símptomes característics són la
hiperactivitat, els desordres de
la son, la pèrdua de la parla, de-
formacions físiques i en alguns
casos, el retard mental i la de-
mència. Les complicacions es-
devenen tan greus que fan que
els portadors d’aquesta malaltia
necessitin d’una atenció especial i
constant les 24 hores del dia.

Falta investigació. “Avui
dia avui no existeix cura ni
s’inverteix al nostre país en
investigació científica, ja que
per als laboratoris farma-
cèutics, en haver-hi pocs ca-
sos, no els resultaria rendible
cercar nous medicaments”,
explica el president de l’MPS a
Espanya, Jordi Cruz. L’entitat
estarà present a Montcada amb
una subhasta de pintures a la
Casa de la Vila del 18 al 31 de
juliol, i amb un acte el 22 de
juliol també a la Casa de la Vila

que comptarà amb una confe-
rència a càrrec del doctor i pe-
diatra Guillem Pintos. Els pares
afectats volen donar a conèixer
la situació dels seus fills per sensi-
bilitzar la societat sobre l’exis-
tència d’aquesta malaltia genètica
irreversible i pressionar alhora els
estaments oficials. És per això que
han fundat, conjuntament amb
altres pares afectats de tot l’estat
espanyol,  la primera entitat de-
dicada específicament a la malaltia.
L’Associació vol que l’administra-
ció pública destini recursos per
compartir els coneixements que

tenen països com els Estats Units
o Austràlia –que treballen des de
fa temps en la recerca d’un trac-
tament per aquesta malaltia– i
ajudar altres parelles que, com ells,
es trobin amb una de les situa-
cions més difícils i dures d’afro-
ntar de tota la seva vida: tenir un
fill amb una malaltia greu. Com-
partir les preocupacions i les
pors sempre és terapèutic.

 >> Els expositors d’armament van despertar força expectació
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Divendres 8
música. Montcada a mig tempo. Troba-

da de noves tendències artístiques, musi-

cals i audiovisuals. Hora: 22h. Lloc: Cafè

Colon (Colon, 5). Organitza: Internautes

de Montcada i Reixac (IMIR).

música. Músiques del  món, amb Yara

Beilinson Quintet. Hora: 22h. Lloc: Plaça

del  Bosc (Can Sant Joan).

festes. Festes Bosc d’en Vilaró. 19h:

‘Chupinazo’ i inici de la festa. Passejada

en poni i motocicleta de la Policia Local.

21.30h: Festa de la Cervesa. Actuació dels

Joves de la tercera edat del Casal de San-

ta Coloma.

turisme. Mostra de Turisme Juvenil.

Fins al 22 de juliol. Hora: De 17 a 22h.

Lloc: Can Tauler (Balmes, 16).

exposició. Exposició fotogràfica Viet-
nam. Fins al 12 de juliol. Hora: De dilluns a

dissabte, de 17 a 22h. Lloc: Can Tauler

(Balmes, 16).

Dissabte 9
taller. Taller de bicicleta tot terreny (BTT).

Per a majors de 18 anys. Hora: matí. Lloc:

Can Tauler (Balmes,16).

festes. Festes Bosc d’en Vilaró. 11h:

Actuació dels pallassos ‘Los pipes’. 21h:

Sopar popular. 22.30h: Espectacle de mú-

sica, humor i màgia. 24h: Discoteca ‘Cam-

balache’.

música. Montcada a mig tempo. Tro-

bada de noves tendències artístiques,

musicals i audiovisuals Hora: A partir de

les 22h. Lloc: parc de les Aigües (Zona

Rec Comtal). Organitza: IMIR i Ajuntament

de Montcada i Reixac.

HORARI

De dimarts a dissabte: de 17 a 21h

diumenge: d’11 a 14h

més informació: www.montcada.org

MOSTRA DE TU-
RISME JUVENIL
fins al 22 de juliol

Casa de la Vila

EXPOSICIONS

LA LLENGUA EN L’ETIQUETATGE
DE LES GRANS MARQUES 2005
Fins al 10 de juliol

SALA PRINCIPAL

Horaris: de dilluns a divendres, de 9 a 15h i de 17 a 21h
Dissabte, de 10 a 14h i de 17 a 21h i diumenge, de 10 a 14h

15 de juliol
MÚSIQUES DEL MÓN

Vegeu la programació detallada

Dilluns 11
cinema. Cicle de cinema asiàtic. Una

aproximació a la cultura japonesa i asiàtica

tradicional i a les seves manifestacions ac-

tuals. Hora:19h. Lloc: Can Tauler (Bal-

mes,16).

Dimarts 12
cinema. Cicle de cinema asiàtic. Una

aproximació a la cultura japonesa i asiàtica

tradicional i a les seves manifestacions

actuals. Hora:19h. Lloc: Can Tauler (Bal-

mes,16).

Dimecres 13
ball. Marató de ball. Hora:18h. Lloc: parc

de les Aigües.

Dijous14
excursió. Serralada Marina a la nit,
caminem cap al poblat ibèric del Puig Cas-
tellar. Inscripció:  935 726 474;

cmarcos@montcada.org. Organitza:

Associació per a la conservació de l’entorn

i la recerca (ACER).

Divendres15
música. Músiques del Món. El guitar-

rista Toni Xuclà presenta noves compo-

sicions en l’espectacle Ànima. Hora: 22h.

Lloc: pl. de l’Església.

Astronomia. Nit d’estels: el cel
nocturn estival a Sant Pere de Reixac.
Inscripció:  935 726 474 ó l’adreça

electrònica cmarcos@montcada.org.

Organitza: Associació per a la conser-

vació de l’entorn i la recerca (ACER).

Dimarts19
exposició. Inauguració de l’exposició

La cultura de l’aigua. Amb la conferència

Estalvi i reutilització de l’aigua. Hora: 19h.

Lloc: Casa de les Aigües.

inauguració. Inauguració escales

mecàniques Montcada. Hora:20h. Lloc:

Passatge Cal Marxant.

Dimecres 20
gimcana. Gran gimcana estiuenca.
Casal Infantil i Juvenil de la Ribera.  Hora:

18h. Lloc: parc de les Aigües. Inscripció:

Casal (c/Conca, bloc C).

Dijous 21
festa.  Cloenda de les activitats

esportives del Montcada és Estiu amb

jocs i quads al carrer.  Hora: 18h. Lloc:

plaça Lluís Companys.

ple.  Sessió ordinària de juliol. Hora:

19.30h. Lloc: Sala de plens de la Casa

de la Vila (Major, 32).

Divendres 22
conferència. Conferència i presen-

tació de l’Associació de les Mucopo-

lisacaridosi i síndromes relacionats.  Hora:

19h. Lloc: Casa de la Vila.

música. Cortocircuit 2005. Actuació

dels grups seleccionats al concurs Arrai-

go i En Cuerpo y Alma.  Hora: 22h. Lloc:

Can Tauler (Balmes,16).

Actuació de Toni Xuclà

TALLERS D’ARTS
PLÀSTIQUES-ADULTS
De l’11 al 17 de juliol

EXPOSICIÓ DE
L’ASSOCIACIÓ
MUCOPOLISACARIDOSI (MPS)
Del 18 al 31 de juliol

Vegeu la programació detallada

Si t’agrada la música

Si t’agrada tocar
un instrument de música

Si vols participar
en una rondalla,

Vine al Casal
de gent gran de la Mina!

El dijous a partir de les 17h
tlf.93 564 44 18

Ajuntament de Montcada i Reixac
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El proper número, el 22 de juliol
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Les cartes no han d'excedir de 25 línies. És
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es publicaran les cartes que atemptin contra
la dignitat de les persones o institucions.

Cartes al director

>>Fil directe amb l’Ajuntament
La zona ajardinada de la plaça del Lledoner que actua com
a rotonda té una vegetació massa alta que dificulta la visió
dels vehicles. A més, no fa gaire una veïna va ser atracada
darrera els matolls.  M.Pilar Paniello. Terra Nostra
La vegetació que hi ha en aquest espai té l’alçada que correspon a
les espècies plantades i, des de Parcs i Jardins, no s’ha plantejat fer
cap canvi al respecte. Quant al problema de visibilitat, la rotonda
s’ajusta a la normativa ja que queda a la part esquerra del vehicle,
mentre que la part dreta està totalment alliberada des d’un punt de
vista visual. Antonio Franco, cap de la Policia Local.

Ajuntament-OMIC 935 726 474
Ambulàncies               061
Andròmines 935 641 574
Ambulatori  (concertar visites) 902 111 444

(servei d’urgències) 935 750 544
Auditori 935 751 289
Casa de la Vila (Cultura i Museu) 935 651 122
Biblioteca de M. Centre 935 750 999
Biblioteca Can Sant Joan 935 751 901
Deixalleria 935 644 157
Jutjat 935 753 925
Montcada Comunicació 935 726 491
Montcada Aqua 935 650 996
OAC 935 726 474
Of. d’Atenció a la Dona 935 651 122
Policia Local  092 -935 726 474
Policia Nacional           091-935 642 450-935 642 654
Protecció Civil 935 751 717
Punt de Servei FECSA 935 641 137
Recollida de mobles vells 935 641 247
Institut Municipal d’Esports (IME) 935 650 999
Servei de Recaptació OALGT 935 647 743
Servei Local de Català 935 751 644
Servei de Promoció Econòmica 935 648 505
Serveis Socials 935 753 430
SIJ A Prop (Can Tauler) 935 64 1741
Taxis 935 802 727

fffffarararararmàciesmàciesmàciesmàciesmàcies

Marín, c. Conca, 10
Duran, av. de Terra Nostra, 37
E. Relat, av. Catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Camèlies, 32
J. Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
Vila, pg. Jaume I, 26

Localitzacions

juliol
 DL      DM      DC       DJ       DV       DS      DG

Queremos escuela
M. Mercedes Cruz

Can Cuiàs

>>Vivo en Can Cuiàs y, junto
con otras familias, deseo mos-
trar la preocupación por la esco-
laridad de nuestros hijos. Este es
un barrio que creció en número
de habitantes hace unos ocho años
a raíz de la construcción de nues-
tras viviendas y en en donde vi-
ven muchas parejas jóvenes con
hijos. Nuestro problema es que
los colegios están ubicados en
otros barrios y, como bien sabe-
mos, nuestra población está di-
vidida por múltiples barreras ar-
quitectónicas que dificultan la co-
municación. Dado este incon-
veniente, la única manera de es-
tablecer una vía de conexión es
tener vehículo propio, ya que
tampoco disponemos de un
transporte público con una re-
gularidad o frecuencia que sa-
tisfagan nuestras necesidades.
Hace un año conseguimos una
escola bressol. Sabemos que un
colegio público es muy difícil
de conseguir, aunque no impo-
sible pero si le pedimos a los
organismos correspondientes –
Generalitat y Ayuntamiento–
que nos facilitara un transporte
escolar para poder llevar a
nuestros hijos a los colegios del
municipio y no tener que llevar-
los a Barcelona, como hacen
muchas familias. ¿Por qué no
irnos a vivir también a Barce-
lona puesto que aquí no se tie-
nen en cuenta nuestras necesi-
dades ni las de nuestros hijos?
¡Gracias por tenernos en cuenta!

Vive y deja vivir
José Pérez

Can Cuiàs

>>Cada día me sorprendo más
al leer y ver por televisión las de-
claraciones o posturas por par-
te de la Iglesia católica en contra
de los matrimonios entre homo-
sexuales y me pregunto quiénes
son ellos, al igual que sus segui-
dores, para juzgar y opinar so-
bre la vida del prójimo. ¿Con
qué derecho se creen ustedes a
imponer el “no” a estos dere-
chos votados en democracia?
Estoy en desacuerdo con esta
Iglesia que dice hablar en nom-

V. Nieto Duran

98 10
Duran

V. Nieto

11 12
j.Relat

13 14
V. Nieto J.Relat Vila Vila

171615
Duran

18
J. Relat Duran

19 20
V. Nieto Vila Duran J.Relat

232221 24
J.Relat

bre de Dios, que se lleva 142
millones de euros del estado y
sus contribuyentes y aún quieren
más. Esta Iglesia que está en con-
tra de la vida propia de cada uno
de nosotros, que dice “no” a la
eutanasia, al aborto, al uso del
preservativo, a la investigación
de células madre, etc. ¿Por qué
esta iglesia machista, dictadora
y arcaica no limpia primero sus
vergüenzas y pide perdón por
todas las atrocidades que ha he-
cho a lo largo de su historia? ¿Por
qué no condena su santa cruza-
da, sus caballeros templarios, su
Santa Inquisición, sus abusos
sexuales a niños y mujeres? No
me extraña que cada vez tenga
menos creyentes en sus filas. Esta
sociedad en la que hoy vivimos
está cada vez más cansada de
que tanto la Iglesia, la monar-
quía y los propios políticos to-
men decisiones con las cuales
cada vez estamos  más en des-
acuerdo. Mi patria y mi bande-
ra son mis manos y mi vida sólo
me pertenece a mi.

Petición
Juan Diego Expósito

Terra Nostra

>>Vivo en Terra Nostra, en la
calle Penedés, entre la N-150 y
una zona verde o parque, por
llamarlo de alguna manera. So-
bre este espacio me gustaría pe-
dirle o mejor suplicarle al Ayun-
tamiento si hay alguna posibili-
dad de poder instalar una cade-
na como existe en casi todas las
zonas verdes para que no en-
trasen los coches y sólo tuviesen
acceso los vehículos autorizados
ya sean jardineros o servicios de
limpieza, si es que alguna vez
pueden venir porque esto se está
convirtiendo en un auténtico
vertedero. Los sábados y do-
mingos, a parte de disfrutar de
la naturaleza –que me parece
maravilloso–, la gente aprove-
cha para limpiar los coches, va-
ciar los ceniceros, cambiar el
aceite, tirar la ruedas viejas, de-
jar maderas… y por la noche
bajan con los vehículos hasta el
final, para que no les vean, a
beber y tirar las botellas vacías,
a poner la música a toda mar-
cha a ver quien tiene el equipo

más potente, a usar los coches
de picadero… en fin, que tengo
dos hijos pequeños que a partir
de las 22h no pueden asomarse
a la terraza de su propia casa.
Sólo pido dos cosas: que pon-
ga una cadena para que la gente
disfrute del parque como tiene
que ser y que, de vez en cuando,
se lleven la basura para poder
tener una zona verde digna para
todo el mundo.

No als toros
Alicia Pradas i M. José Mata

ANIMAL-HELP EeAC

>> Des d’ANIMAL HELP-
Ecologistes en Acció de Cata-
lunya volem fer-los arribar la
nostra més enèrgica protesta pel
suport públic que donen a un
torero, pel simple fet d’haver
nascut a Montcada i Reixac.
Quan cada cop són més els
municipis d’arreu de Catalunya
que es declaren antitaurins i
amics dels animals ( els últims
han estat Bellpuig, Abrera i
Sitges ) aquesta persona l’única
cosa que ha fet ha estat guanyar-
se la vida torturant i assassinant
a un ésser viu. És indignant que
des de l’Ajuntament i des de
partits polítics que es diuen
progressistes i ecologistes es
doni suport a una persona que
té les mans tacades de sang.
Això és una vergonya i ja ni ha
prou de que no sentin a la
majoria de ciutadans que es
declaren en contra de la tauro-
màquia, que no és més que un
art que es basa en la por, en la
sang, en la tortura i en la mort
gratuïta d’un animal en nom
d’una mal anomenada tradició
i cultura. Estem segurs de què
Montcada i Reixac tindria molt
més prestigi i reconeixement si,
seguint l’exemple d’altres mu-
nicipis, es declarés antitaurina i
amiga dels animals. Pensin en el
bon nom del municipi i
respectin als seus ciutadans.

Deborah Parris

PACMA Catalunya

>>No estic gens d’acord que
elogieu que un home del vostre
municipi vagi torturant animals
i tallant-los parts del seu cos. A
Coria, Cáceres, maten a dards
el toro i després li tallen els
testicles. Si no està bé el que es
fa a Coria, tampoc no està bé el
que fa Serafín Marín, per molt
moncadenc que sigui. Si us plau,
us suplico que replantegeu els
valors que des de l’Ajuntament
es promocionen.

El projecte lligat al pas del Tren d’Alta Velocitat (TAV) amb el
soterrament inclòs de la línia de França significarà una important
transformació per al municipi. La barrera que des de fa 150 anys
separa el nucli urbà finalment desapareixerà i això permetrà recu-
perar un espai molt valuós per a la ciutat. Fa més de 15 anys que
Montcada espera expectant que arribi el moment, no només per
gaudir d’un nou passeig, també per estalviar-se el soroll i les
vibracions que els veïns que limiten amb la via suporten a diari i
que, en principi, han de desaparèixer un cop es faci efectiu el so-
terrament. I a banda d’això, no oblidem les cues de vehicles que es
fan a cada moment en els carrers Bogatell i Pascual. És evident que
la freqüència de pas de combois és molt elevada, el servei de rodalies
vol equiparar-se al metro i això provoca que la major part del
temps les barreres estiguin baixades. Passar d’un cantó a l’altre en
cotxe o a peu sense haver d’esperar és gairebé impossible. Ara bé,
si els vehicles estan obligats a aturar-se, són poques les persones
que no proven de creuar tot i estar les barreres baixades. Si hi ha
bona visió i es comprova que, a banda i banda no s’acosta cap
tren, gairebé tothom passa. És cert que és un risc i que no s’hauria
d’assumir, però també és cert que no sempre un es pot estar deu
minuts esperant que passi el tren per creuar o no sempre es pot
desplaçar un promig de 200 metres, segons on es trobi, per arribar
a un pas soterrat. Malgrat les precaucions, la rutina de passar cada
dia pel mateix lloc dóna peu a un excés de confiança i aleshores
passen accidents tan tràgics com el que el 27 de juny va acabar amb
la vida d’un veí del carrer Colon. No és el primer però esperem
que sigui l’últim i que cap altra família del municipi hagi de passar
per aquest tràngol. El soterrament no pot esperar més si volem
evitar una nova tragèdia.
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Carles Guijarro
Portaveu del PSC

Joan Maresma
Portaveu de CiU

Seguirem implementant
el programa d’actuació

José F. Márquez
Portaveu d’ICV EUiA

Marta Aguilar
Portaveu d’ERC

Portaveus municipals

Just en la meitat de l’actual mandat el govern municipal (PSC, CiU i ICV-EUiA)
ha passat comptes de la seva gestió afirmant que el 100% de les línies
estratègiques fixades en el pacte estan en marxa o bé acabades. Des de La Veu
volem saber quina és la valoració de cada grup al respecte.

Per poder fer des d’ICV-EUiA una va-
loració a l’equador del mandat, hem de
dividir en dues fases el període que ha
passat des del començament de la legis-
latura. En primer lloc vam estar gover-
nant des de la oposició deu mesos, con-
tinuant amb la mateixa línia de tot el
mandat anterior, oferint propostes a
l’equip de govern, ja fos oposant-nos als
projectes que enteníem no eren els mes
adients per a la ciutat, o donant suport
als que sí pensàvem que eren idonis per a
la població, i mai sense intenció de posar
pals a les rodes, tal com s’acostuma a fer
errònia i malauradament. A la segona eta-
pa ja dins l’equip de govern de la qual
portem 15 mesos, hem aportat la nostra
opinió i posicionament als projectes
econòmics, urbanístics i socials de la

Convergència i Unió  (CiU) es proposa
per al proper curs polític que s’iniciarà el
mes de setembre continuar amb el Pro-
grama d’Actuació Municipal que varen
pactar en el sí del govern municipal. Des-
prés de dos anys de govern, en què fona-
mentalment s’han desenvolupat i aprovat
els projectes tècnics per propers anys,
començarem ara a fer-los realitat. I ho fa-
rem posant al carrer inversions en equipa-
ments per un import de més de
12.000.000 euros, (uns 2.000 milions de
pessetes), la nova biblioteca i auditori, el
camp de futbol de gespa, els centres cívics,
la millora de carrer, intentant fer de Mont-
cada una ciutat de qualitat, on els nostres
conciutadans és sentin orgullosos de po-
der-hi viure.
Des de les nostres responsabilitats muni-

A l’equador del mandat el govern muni-
cipal va fer una roda de premsa per va-
lorar aquests dos anys. El sr. Maresma va
parlar de la lleialtat personal i política en-
tre els grups: “Hem avantposat els interes-
sos de ciutat per sobre dels de partit”.
Declaracions sorprenents quan el dia 9
de juny l’executiva local del PSC feia un
comunicat, al nostre entendre llastimós,
que acabava dient: “Sigui valent sr.
Maresma, digui la veritat als seus electors,
expliqui’ls sense embuts quina mà dibuixa
aquesta nova Montcada”. Lleialtat? El
PSC criticava l’oportunisme de CiU en
adjudicar-se les accions que els socialistes
s’atribueixen i que, en definitiva, fa el
govern municipal. Basen el seu pla de
treball en el soterrament de la C17, les
línies de tren... Però   són projectes d’altres

Hem arribat a la meitat del mandat i en
aquests 24 mesos hem posat en marxa o
dut a terme 181 projectes, és a dir, un ca-
da quatre dies. Això ha estat gràcies a
l’estabilitat institucional que atorga l’actual
equip de govern que, liderat per l’alcalde,
César Arrizabalaga, i a pesar d’obtenir ma-
joria socialista, s’ha compartit amb sis regi-
dors d’altres formacions. El balanç del
mandat s’ha assolit amb la totalitat de les
línies estratègiques d’actuació definides al
pacte de govern, en marxa. Si bé totes les
actuacions són importants, val la pena des-
tacar el tancament de la incineradora, el
trasllat de Valentine, la construcció de 190
habitatges protegits a Mas Duran i al carrer
Ripoll (ja preparem el sorteig de 31 més a
Font Pudenta), el nou estadi de futbol,
l’escola bressol de Can Cuiàs, el nou Cen-

cipals concretes, des de l’Àrea Econò-
mica, fonamental per trobar els diners
per poder fer realitat la transformació
de ciutat en què estem compromesos
amb els ciutadans. Des de la Regidoria
de Cultura, per impregnar a la ciutat dels
elements identitaris i de convivència que
han fet possible un gran salt qualitatiu en
prestació de serveis culturals i des de la
Regidoria de comerç, potenciant el món
del comerç de Montcada.
Però tot això només serà possible si som
capaços de continuar amb el treball
d’equip que ha caracteritzat fins ara el
govern municipal.
Des de CiU desitgem a tots els nostres
conciutadans unes molt bones vacances.

No és or tot
el que llueix

Teodoro García
Portaveu del PPC

Gestión municipal
prepotente

Desde el PPC no podemos decir que la
gestión municipal transcurra con resultados
favorables a los intereses de nuestros ciu-
dadanos, más bien al contrario. Hay de-
masiados frentes abiertos entre el gobier-
no municipal y la mayor parte de nuestros
vecinos. No se puede gobernar y dirigir un
Ayuntamiento desde la soberbia y mayo-
ría absoluta (que tanto criticaron en otros
tiempos) haciendo oídos sordos a las de-
mandas y exigencias de la población. Se
impone desde el poder municipal un estilo
de gobierno que pretenden deba ser acep-
tado por los vecinos, no escuchando ni
atendiendo las sugerencias y voces que de-
mandan otros caminos a seguir. Se intenta
conseguir el favor popular mediante cele-
braciones, agasajos, convites, premios, pro-
paganda... con el único propósito de apa-

recer ante la ciudad como si se tratara de
una gestión municipal magnífica. ¿Han pen-
sado ustedes cuanto cuesta esta parafernalia
para mayor honra y gloria de nuestro equi-
po de gobierno? Desde el PPC nos pre-
guntamos si el gobierno ha escuchado al-
guna vez las voces de la calle. No creo que
sean de su agrado. Estamos inmersos en
la realización de obras faraónicas que hi-
potecarán durante muchos años los pla-
nes de inversión mucho más adecuados a
nuestra población, con el único y exclusi-
vo objeto de captar votos para las próxi-
mas elecciones. Pero, desde el PPC nos pre-
guntamos ¿quién pagará estos enormes de-
sembolsos? ¿No hay otras necesidades más
urgentes que atender? ¿Habrá que hacer
nuevas “recalificaciones” de terrenos para
atender peticiones de personas adictas?

tre Cívic a La Ribera, la reforma de l’es-
cola d’adults a Can Sant Joan, la recuperació
del Turó, les escales mecàniques... Tot això
sense oblidar la construcció del nou CAP
i el centre lúdic i de serveis a Mas Ram-
pinyo. Les accions, però, no es tradueixen
només en infraestructures, a banda, aug-
mentem els efectius de la Policia Local i
apostem per una major freqüència de la
neteja viària, per integrar els nouvinguts i
els col.lectius més desafavorits i aportem
un mínim del 0,7% a accions de coope-
ració. El Pla Estratègic defineix com serà la
ciutat del futur. Malgrat tot el fet fins ara, la
maquinària municipal no s’atura i en els
propers mesos iniciarem projectes com els
soterraments de les línies de França i Puig-
cerdà, de la C-17 i la construcció del Cen-
tre Cívic de Can Sant Joan, entre d’altres.

La gestió del govern
en l’equador del mandat

administracions i d’anteriors mandats que,
per qüestions d’agenda, es materialitzaran
en un futur immediat. S’han fet coses
positives? Evidentment sí. S’han mogut
per diferents administracions per obtenir
recursos i pactar actuacions? També, de
fet és el que pertoca. A més, les conselleries
han estat més obertes que mai a les de-
mandes dels ajuntaments. A tall d’exemple
i només en subvencions de PUOSC
1.621.630-euros, un 231% més que en
l’anterior legislatura i en Educació les
subvencions per a la creació de places
bressol s’han incrementat en un 100% (per
cert, les dues conselleries d’ERC). Però,
mirin quines són les seves prioritats de
fons, observin els seus carrers, el seu barri
i la seva butxaca i la valoració d’aquests
dos anys, facin-la vostès mateixos.

ciutat, tot reclamant en ocasions més
participació i un contacte previ més gran,
amb la voluntat i el propòsit de millorar
la qualitat de vida dels ciutadans i ciuta-
danes de Montcada. Creiem que s’estan
aconseguint resultats positius, hi ha pro-
jectes importants que s’estan assolint, però
d’altra banda existeixen compromisos de
fa molts anys que, per a nosaltres són més
importants, i que no s’estan complint, com
poden ser els Peris de Can Sant Joan i de
la Font Pudenta. Des d’ICV-EUiA estem
convençuts que tant aquests com d’altres
de caire més social sortiran endavant, ja
que hi ha el compromís de diàleg seriós
dels que defensem projectes progressistes
i d’esquerres.

Com valoren la gestió municipal? Què n’opinen de les
línies estratègiques marcades?

Més de 180 projectes
avalen la nostra gestió

Impulsarem més millores
socials des del diàleg
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La Montcada íbera era un centre

de tractament i distribució de farina

EXCAVACIONS A LES MALESES

Els treballs del Museu Municipal descobreixen aquest estiu una nova casa amb dues estances i un altre molí de grans dimensions

sònia hernández

redacció

 >> Una vintena de voluntaris, la majoria alumnes de l’IES Montserrat Miró, participen a la campanya

FOTOS: MUSEU MUNICIPAL

Les troballes aconseguides en la
campanya d’excavacions al
jaciment ibèric Les Maleses, a la
Serralada de Marina, contri-
bueixen a consolidar la teoria
que des del Museu Municipal
s’està construint des de fa temps
sobre l’activitat de l’antic poblat
que habitava al pic Candeler.
Segons les conclusions de Gem-
ma Hidalgo i Mercedes Duran,
responsables dels treballs, el
poblat de Les Maleses era un
important centre de distribució
i tractament de farines i cereals.
L’aparició d’un altre molí de
grans dimensions –que suposa
el quart– argumenta aquesta
possibilitat. “No és gens ha-
bitual que en un mateix po-
blat hi haguessin tants mo-
lins, creiem que és molt pro-
bable que el poblat fos un
centre de tractament de ma-
tèries primeres”, ha explicat
Hidalgo. I aquesta elaboració no
es feia només per al propi
consum, sinó que s’abastia a
molts altres poblats del voltant.
De fet, altres campanyes ante-
riors ja havien demostrat que els
ibers de Les Maleses mantenien
estretes relacions comercials amb
els fenicis i altres col.lectius que
es dedicaven al comerç pel
Mediterrani.
L’aparició de ceràmica dedica-
da al magatzematge i transport
dels cereals també reforça la
teoria de les estudioses. Amb el
pas dels temps, quan els molins
quedaven inutilitzats, sovint eren
emprats per a la construcció dels
habitatges a mode d’esglaons.
Un dels molins que es va detec-
tar l’estiu passat complia aquesta
funció.

 >> La part passiva del quart molí trobat, a l’esquerra de la imatge

 avantpassats

Conèixer el modus vivendi dels
habitants del jaciment de Les
Maleses entre els segles IIl i II
abans de Crist no és només
una anècdota, sinó que ajuda
a conèixer els trets identitaris
de les societats establertes a
la zona. Aquesta és la idea que
Gemma Hidalgo i Mercedes
Duran, responsables de les
excavacions, volen transmetre.
El Museu Municipal és una
eina excel·lent per conèixer tot
aquest patrimoni. SH

Més cases. Però aquest no
és l’únic resultat de les exca-
vacions d’aquesta temporada,
que es duen a terme des del
passat 27 de juny i s’allargaran

fins al 10 de juliol i en les quals
participa una vintena de volun-
taris i estudiants de l’IES
Montserrat Miró. S’ha continuat
ampliant la vessant nord del

jaciment, que dóna a Sant Fost
de Campsentelles, seguint el
carrer principal que ja es va
descobrir l’estiu passat, i allà s’ha
localitzat una casa nova amb
dues estances. A més, s’han
iniciat treballs a la part sud
d’aquesta zona. Després de su-
perar les dificultats per adequar
el terreny –els voluntaris han tro-
bat una gran quantitat d’arrels
grosses que els han fet treballar
de valent–, les primeres inda-
gacions arqueològiques han tret
a la llum una casa més amb dues
estances clarament identificables,
el que demostra que són moltes
les sorpreses que el jaciment
guarda. “Hem fet molta feina,
però encara queda molt per
fer –comenta Hidalgo– i estem
satisfets perquè les nostres
teories sobre el jaciment van
prenen forma”. Les campanyes
d’excavacions van començar al
2000 i ja són una tradició
estiuenca.

Peces ceràmiques. A més
de descobrir els murs dels
habitatges i les estances, els estu-
diants han pogut assistir al pro-
digi que suposa l’aparició de ma-
terial ceràmic amb milers d’anys
d’història. Sobretot es tracta de
fragments d’àmfores on es
guardava el gra amb el qual es
feia el pa, però també la cervesa.
Un cop acabin els treballs, el 10
de juliol serà el moment de des-
cansar i de començar a pensar
en les conclusions d’aquesta
experiència, que Duran i Hidal-
go acostumen a presentar a
l’hivern, però si alguna conclusió
és prou evident és que el poblat
de la Serralada de Marina era un
dels nuclis més importants de la
zona.

Col·laborador de Montcada Ràdio
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Els veïns lamenten que la coincidència de celebracions minvi la participació

Els actes festius ocupen l’antiga
carretera d’accés al municipi

>>FESTES ALS BARRIS. Montcada Vella

núria reguero
montcada

La reivindicació del teatre també
és present al programa d’actes

núria reguero
sònia hernández
can sant joan

Els veïns es troben
al parc com a casa

 >> La celebració de Can Sant Joan va tenir un marcat to reivindicatiu

 >> L’àpat col·lectiu va ser un dels actes més exitosos

>>FESTES ALS BARRIS. El Gurugú

NÚRIA REGUERO

>>FESTES ALS BARRIS. Can Sant Joan

Els veïns de Montcada Vella van
gaudir de les festes del barri el
cap de setmana del 18 i 19 de
juny. La programació es va obrir
dissabte amb el torneig d’escacs,
seguit d’una festa amb pallassos
i escuma. Els infants també van
divertir-se amb jocs i una xoco-
latada. I els adults van ballar
amb l’orquestra Kripton. La
botifarrada de diumenge va
aplegar mig centenar de perso-
nes. El ball amb el Duo Fama
va tancar la celebració. Gerardo
Froilán, president de l’Associació
de Veïns de Montcada Vella, va
valorar  que la festa podria haver
anat millor ja que van coincidir
moltes celebracions veïnals, a

més de ser un cap de setmana
marcat per les altes tempe-
ratures: “Qui no té la família

a un costat la té a l’altre i no
es pot estar a tot arreu”, va
comentar.

Els veïns del sector del Gurugú,
a Mas Rampinyo, van fer seu el
parc per celebrar les festes del
cap de setmana del 18 de juny.
Petanca, parxís, ball, paella,
espectacles infantils i havaneres
van ser les propostes del pro-

grama. Francisco Tirado, presi-
dent de l’associació de veïns, va
agrair la resposta de la gent: “No
ens podem queixar perquè
els veïns han participat, tot i
que han coincidit molts actes
a Montcada”, va dir. NR

 >> La paella va reunir els veïns per dinar plegats el diumenge 19 de juny

NÚRIA REGUERO

 >> La gimcana de La Traka va engrescar els més joves del barri

NÚRIA REGUERO

LAURA GRAU

L’entitat de Can Sant Joan La
Traka va celebrar el seu progra-
ma alternatiu de Festa Major el
cap de setmana del 18 i 19 de
juny i el dia de Sant Joan. Els
actes van començar dissabte 18
al matí amb una gimcana infan-
til i van cloure amb la tradicio-
nal traka de Sant Joan, que com
ja és habitual va agrupar un
important nombre de seguidors.
El plat fort de la nit de revetlla
va ser el grup de percussió
Brincadeira, que va donar la
benvinguda al dia del patró del
barri amb una batucada a la
matinada, i un espectacle de foc
inclòs, que va aplegar més d’un
centenar de persones. “Els de

Brincadeira van animar molt
la festa i ens van fer ballar a
tots, a més de sorpren-
dre’ns”, va explicar Sergio Ló-
pez, president de La Traka. Un
altre acte destacat del programa
La Traka 2005 va ser el concert
del grup de pop rock La mujer
de roble, que va amenitzar la nit
del dissabte 18, a la plaça Nica-
ragua.

To reivindicatiu. La reivin-
dicació de la construcció del
teatre municipal a l’antic Kursaal
va estar molt present a la Festa
Major, com es va evidenciar en
diverses pancartes esteses al
barri, així com en les 150 samar-
retes elaborades i venudes per
l’Associació de Veïns i la resta
d’entitats que promouen la

La Traka mobilitza un centenar de persones amb l’espectacle de Brincadeira

campanya. Més enllà de la pro-
testa, la celebració va dinamitzar
el barri durant el pont de Sant
Joan, del 22 al 26 de juny. Els
Diables van recórrer els carrers
omplint-los de focs d’artifici, hi
va haver activitats infantils i
cercavila tradicional, on no van
faltar els gegants de Montcada;
també es va comptar amb les
havaneres de l’Espingari i les
actuacions de diverses entitats de
ball i dansa, com l’escola del
gimnàs Jym o l’associació Ballet
Flamenco Triana. Una de les
novetats més celebrades va ser
la primera baixada de carretons
organitzada per l’Associació de
comerciants, que va permetre
veure originals i casolans models
baixant de la Muntanyeta a la
plaça Bosc.
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L’Associació de Veïns celebra el creixement de la participació i la diversitat

La Festa de les Cultures va ser
la principal novetat del programa

 >>Una de les actuacions més aplaudides va ser la de música i ball flamencs

LAURA GRAU

sònia hernández
la ribera

Una setmana sencera promovent
la participació de tots els veïns

sònia hernández
can cuiàs

 >>Els índexs més alts de participació es van registrar entre els nens i joves

SÒNIA HERNÁNDEZ

>>FESTES ALS BARRIS. La Ribera

>>FESTES ALS BARRIS. Can Cuiàs

Can Cuiàs va celebrar la seva
setmana cultural entre el 18 i el
23 de juny. Durant aquest perí-
ode el barri va acollir nombroses
activitats lúdico-culturals, com
tallers de titelles, partides d’es-
cacs, balls, xerrades, curses
d’escalèxtric, una gimcana, una
sortida a Collserola o la celebra-
ció de la nit de Sant Joan. L’As-
sociació de Veïns, una de les
entitats organitzadores, amb
l’Ajuntament, el Grup de Do-
nes, l’Associació de Comer-
ciants, l’Associació Esportiva,
l’esplai, el col.lectiu de joves C4
i el Grup de Medi Ambient, ha
fet una valoració positiva de la
setmana cultural, tot i que ha
lamentat no arribar als objectius
que es van marcar: “Fem

aquesta activitat per afavorir
la comunicació i la parti-
cipació dels veïns, però ens
costa molt que la gent s’hi
animi”, ha explicat el president

de l’AV, Ángel Becerra. Els més
implicats van ser els nens i joves,
que van donar una gran resposta
a activitats com els tallers, la
gimcana o la discomòbil.

>>FESTES ALS BARRIS. Bosc d’en Vilaró

Celebració amb sessió de pallassos,
un sopar popular i música per ballar

en 2 minuts...
�

Mostres a les sales municipals
La Casa de la Vila tanca la temporada amb diverses exposicions
on, més que
mai, els prota-
gonistes són els
ciutadans. Fins
al 30 de juny a
la Casa de la
Vila es van po-
der veure els tre-
balls fets per les
usuàries de l’Es-
plai de la Dona.
De l’1 al 10 de
juliol els ocu-
pants de la sala
són els alumnes dels tallers d’arts plàstiques organitzats per
Cultura, els nens fins al 10 de juliol i els adults fins al 17. SH

�

sònia hernández
redacció

La urbanització del Bosc d’en
Vilaró celebra la seva Festa
Major els dies 8 i 9 de juliol. El
programa proposat continua en
la línia de la celebració dels anys
anteriors, on es mantenen actes
que tradicionalment han rebut
una bona resposta per part dels
veïns de la zona. El chupinazo,

divendres a les 19h, marcarà
l’inici de la celebració i anirà
seguit d’un acte que sempre crea
una notable expectació entre els
més petits: el passeig en poni i
en una de les motos de la Policia
Local pels carrers de la urba-
nització.
Divendres a la nit se celebrarà
la festa de la cervesa al Centre
Cultural, en el marc de la qual

Les Festes Majors, com la resta
de celebracions col.lectives i da-
tes assenyalades, ajuden a crear i
consolidar la identitat d’un
poble. El folclor i la gastro-
nomia són dos dels patrimonis
principals en qualsevol cultura.
Per tant, la inclosió de les
manifestacions de diferents
cultures en un programa festiu
posa de manifest la salut d’una
societat multicultural. Un exem-
ple d’això va ser la Festa Major
de la Ribera, entre el 22 i el 26
de juny. “Estem contents
perquè els veïns s’hi han im-
plicat i han participat molt;
activitats com els ball de re-
vetlla, la botifarrada o la pae-
lla han estat multitudinàries”,
ha explicat el president de l’AV,
Jesús Muñoz, qui va agrair la tas-
ca de la Comissió de Festes. La

novetat del programa va ser la
Festa de les Cultures –impulsa-
da per la Taula cívica de la Ri-
bera– on veïns originaris de
l’Ecuador, el Marroc, Xile i El
Salvador van mostrar la gastro-

nomia i el folclor del lloc on van
néixer. La resposta rebuda ha
animat l’AV, que s’ha marcat
com a objectiu que aquests
col .lectius s’impliquin en
l’organització.

actuarà un grup del Casal de
gent gran de Santa Coloma.
Per dissabte al matí s’ha previst
una actuació de pallassos per als
més petits amb el grup d’ani-
mació Los Pipos, mentre que al
vespre, a partir de les 21h, se
celebrarà un sopar popular per
a tots els veïns, un espectacle de
música, humor i màgia i una
sessió de discoteca.

Francesc Teixidó rep un altre premi
El compositor montcadenc Francesc Teixidó ha rebut de nou
un reconeixement en el XII Certamen Ciutat de Mollet de
Sardanes i Música per a cobla. En aquesta ocasió, Teixidó ha
estat mereixedor d’un accèsit, valorat en 300 euros, al concurs
de sardanes. El jurat va declarar desert el primer premi. El
músic va concursar amb la peça Noces d’or, que s’estrenarà en el
marc de la Festa Major de Mollet, a l’acte de la Serenata
Vuitcentista, el proper 21 d’agost. SH

�Èxit del ‘Carmina Burana’
La Coral Mare de Déu del Turó va participar en la cantada de
Carmina Burana que es va fer el passat 19 de juny a l’Escola Pia
del carrer Diputació de Barcelona. A la representació, que va
tenir una bona resposta de públic, van participar les corals
Nou Món, del Migdia, Clau de Mar i Escola del Mar. SH

Acaben els cursos de ball
Els alumnes dels cursos de balls de saló i country de l’AV de
Terra Nostra van acomiadar la temporada en una festa el passat
1 de juliol al Gran Casino de Terra Nostra. Prèviament es va
celebrar la II Trobada  de Contry a Ca n’Oller el 5 de juny, cita
a què pertany la fotografia. SH

�

La Unió renova la seva junta
Pedro Arévalo és el nou president de la junta de la Unió de
Mas Rampinyo després de l’assemblea que va fer l’entitat el
passat 30 de juny. Arévalo substitueix Jordi Escrigas, que ha
ocupat el càrrec durant els últims 8 anys. La resta de la junta
està formada per Jaume Vila, M.Carme Escrigas, Cristina Rie-
ra, Josep Joaquim, Lluís Armengol, Joan Sisó i Àngels Donadéu.
Durant aquest mes es faran els traspassos de poder i l’antiga
junta assessorà els nous membres en la seva tasca. Un dels
reptes que haurà d’assolir la nova directiva és el projecte de
restauració de la seu de l’entitat. LG

�

CORAL MARE DE DÉU DEL TURÓ

PILAR ABIÁN

AURORA SEGURA

LAURA GRAU
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FESTIVAL DE TITELLES> Contes i tallers

DIA DE LA MÚSICA> BAT Audicions

Lliçó magistral i premis
La Regidoria de Cultura enguany ha fet un gir en la
celebració del Dia de la música, i les habituals actuacions
d’escoles i entitats van donar pas a una lliçó magistral
de BAT Audicions a la plaça de l’Església el 21 de juny.
Els espectadors van poder seguir la història de la músi-
ca en el darrer segle. Després del concert, les autoritats
municipals van fer lliurament d’obsequis a les persones
que formen part d’entitats i escoles de música. Altres
concerts destacats són el de Yara Beilinson Quintet, el
8 de juliol a la plaça Bosc, i el del guitarrista Toni Xuclà,
el 15 de juliol a la plaça de l’Església.  SH

 >> L’espectacle No em prenguis el número, a Can Sant Joan

LAURA GRAU

Obertura dels actes musicals
El concert de Medula, de Ripollet, i Visa 2, de Montcada,
dintre del circuit de rock independent Cortocircuit,
promogut per la Regidoria de Joventut de Montcada,
amb les de Ripollet i Santa Coloma de Gramenet, va
obrir el cicle d’actes musicals el 17 de juny. SH

PINTURA> Introducció a l’oli

Aprendre a moure els pinzells
 El Centre Cívic de Can Cuiàs acull fins a final del mes
els tallers de pintura a l’oli, tant per al públic infantil
com adult. L’objectiu de les sessions és que els assistents
aprenguin les tècniques bàsiques per plasmar a la tela la
seva expressió artística. SH

Música contra la intolerància
El parc de les Aigües va acollir el 2 de juliol la 14a
edició del festival de música 8 hores de Rock, organitzat
per la Coordinadora de Grups de Rock de Montcada.
La presidenta de l’entitat, Lorena Barruecos, va valorar
positivament el Festival: “Estem satisfets tant per la
participació del públic com per la qualitat de les
formacions”, va explicar. El punk reivindicatiu i burlesc
dels egarencs Ostia Puta va ser el més aclamat tot
concentrant més d’un centenar de persones als peus de
l’escenari passada la mitja nit. Anteriorment, havien
actuat el cantautor barceloní El Sobrino del Diablo,
una de les bandes seleccionades per al concurs
Cortocircuit 2005, Visa2, Entelekia, Van de Vinatxo, El
Nervio i Self  Heaten. Al festival van confluir centenars
de persones al parc de les Aigües, que aquesta edició,
com a novetat, va acollir un estand informatiu sobre el
consum de drogues, instal.lat per Salut Pública. El parc
de les Aigües serà també l’escenari d’un altre festival, el
Montcada Mig Tempo, que arriba a la tercera edició,
dedicat a la música electrònica i les arts visuals. Enguany
se celebrarà durant dos dies, el 8 de juliol al Cafè Co-
lon de l’ABI i l’endemà al parc de Can Sant Joan-la
Ribera. Entre altres, actuaran Guillamino, Neurokin,
Álex Martín i Mayte, XPLSV, Dj Bike, Citizen, Lig i
Tony Rox. NR

NOVES TENDÈNCIES> 8 hores de rock

 >> L’actuació d’Òstia Puta  al parc de les Aigües

 >> Alguns dels montcadencs obsequiats

Èxit desigual de les propostes
El IV Festival de Titelles de Montcada i Reixac,
organitzat pel grup La Traka i l’Ajuntament, es va cele-
brar el cap de setmana del 18 i 19 de juny. L’edició
d’enguany suposava un ambiciós pas endavant, ja que
d’una sola seu, Can Sant Joan, el festival s’ampliava a
altres barris com Can Cuiàs o Terra Nostra. També
s’ampliava el termini d’un a dos dies. Com sempre que
es fa una proposta arriscada, l’èxit ha estat desigual.
Dissabte es van dur a terme diferents activitats, com
els tallers que “han tingut una molt bona resposta
per part dels nens i el públic en general”, explica
Lluís Richart, de l’organització del festival. En canvi no
van funcionar tan bé altres propostes, com l’espectacle
de titelles per a adults que es va fer dissabte a la nit a
l’Auditori, amb poca assistència de públic, i els
espectacles previstos a Terra Nostra i a l’Auditori
diumenge al migdia, cancel.lats. Sí es va fer, però, el de
Can Cuiàs, La princesa i l’euga, i el de Can Sant Joan, Un
amic de por. En aquest últim cas va haver una gran
resposta de públic, al barri on va sorgir el festival fa
quatre anys. Després dels canvis proposats en aquesta
edició, arriba el moment de fer balanços i pensar en la
propera edició. Per als organitzadors, la coincidència
de múltiples celebracions aquell cap de setmana al
municipi també va fer minvar la participació. SH

 >> BAT Audicions va repassar la història de la música

GRUPS LOCALS> Cortocircuit

 >> Actuació dels Visa2  >> Els tallers, com el de Can Cuiàs, van tenir bona resposta

 >> Assistents al taller

SÒNIA HERNÁNDEZ

TONI MORANTE

MARIO AZAÑEDO

MARIO AZAÑEDO

LAURA GRAU

NÚRIA REGUERO
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Reconeixement als montcadencs
que volen i poden parlar català

Uns seixanta montcadencs participen al programa ‘Voluntaris per la llengua’

 >> Voluntaris per la llengua i usuaris de l’SLC

 >> Pueyo, Guijarro i Morral

sònia hernández
montcada

>>Festa del Servei Local de Català

Més de 60 montcadencs van
rebre el diploma del Servei
Local de Català (SLC) per la
seva participació al programa
Voluntaris per la llengua, un pro-
grama que va començar l’any
2003 al municipi. Enguany hi
han pres part 27 voluntaris i 45
aprenents, entre els quals s’han
format parelles que es reunien
una hora a la setmana per par-
lar en català i aplicar la llengua a
situacions quotidianes. L’acte es
va dur a terme el passat 16 de
juny a l’Auditori, moment en què
es va fer un reconeixement pú-
blic a les persones que han fet
els cursos per accedir al nivell C
de suficiència. A l’acte van
assistir el secretari de Política Lin-
güística i president del Consorci
per la Normalització Lingüísti-
ca (CPNL), Miquel Pueyo, la re-
gidora de Cultura, Amèlia Mo-
rral (CiU), també presidenta del
Consorci per la Normalització
Lingüística Vallès Occidental 3,
i el president de l’Àrea Social de
l’Ajuntament, Carles Guijarro
(PSC). Els dos polítics van re-
marcar la importància de la de-
fensa del català, així com el po-
der d’integració de la llengua. En
aquest sentit, Pueyo va animar

els voluntaris per la llengua a
continuar amb la iniciativa: “Ës
una autèntica inversió de
futur, perquè invertir en
acolliment lingüístic és inver-
tir en el nostre futur i en
cohesió social. La llengua és
un element acumulatiu, nin-
gú no ha de renunciar a cap
de les llengües que pot apor-
tar a la societat catalana”.

Etiquetatge en català. La
tarda va suposar una gran festa
per a l’SLC, que amb motiu de
l’acte també va inaugurar
l’exposició El català en l’etiquetatge
de les grans marques, que es pot

visitar fins al 10 de juliol. La
mostra està organitzada per la
Plataforma per la Llengua i
analitza l’ús que es fa de diverses
llengües comparables al català en
l’etiquetatge de productes de
grans multinacionals.

Marín conquereix de
nou la Monumental

>>Més èxits del torero montcadenc

 El matador local, emblema de la defensa del toreig

sònia hernández
redacció

 >>Serafín amb els seus seguidors

JUANJO UCHA

El torero montcadenc va tor-
nar a conquerir la Monumental
de Barcelona. El diumenge 19
de juny Marín va fer una molt
bona actuació en una de les tar-
des més destacades de la tem-
porada barcelonina, amb un
cartell de luxe en què el
montcadenc es va acompanyar
de dos grans noms del toreig:
Enrique Ponce i el també vallesà
Finito de Córdoba. Ponce,
segons la crítica i el públic, va
donar una autèntica lliçó i va
tornar a demostrar perquè se’l
considera un dels millors amb
una faena reconeguda amb una
orella; mentre que Marín també
va posar de manifest tot el po-
tencial que té. El montcadenc va
rebre dues orelles del primer
animal i va sortir per la porta
gran de la plaça, on de nou va
ser rebut i celebrat per un grup
de defensa de les curses de bous
a Catalunya. Marín tornarà a
actuar a Barcelona el 17 de juliol,

de nou amb un cartell de
categoria, amb El Cid i Sebas-
tián Castela. Abans d’aquesta
cita, però, Marín també serà a
les festes de San Fermín, el
proper 9 de juliol, a Pamplona.
En les seves actuacions, el ma-
tador montcadenc s’acom-
panya, entre altres d’un altre veí
de Montcada, César Pérez, que
és un dels seus banderiller.

el banderiller de Montcada

César Pérez té 35 anys i viu des
de fa 2 a Montcada Nova.
Després d’ajudar a Serafín
Marín a entrenar-se al parc de
les Aigües va decidir que
Montcada seria un bon lloc per
viure-hi. Al 1991 va prendre
l’alternativa a la plaça de toros
Monumental, de mans d’Enri-
que Ponce, i durant 9 anys va
ser matador de toros, arribant
a les 100 actuacions, una fita
que sembla difícil per a un tore-
ro català. Després d’aquesta
experiència, va passar a formar
part de la cuadrilla de Serafín
Marín: “Per a mi ha estat molt
positiu estar amb Serafín, per-
què m’ha permès formar-me
com a banderiller, i crec que
per a ell també és útil tenir a
prop algú amb experiència”,
explica Pérez.
El banderiller ha rebut un bon

Fi de curs
Els alumnes dels cursos orga-
nitzats per la Regidoria de Cultu-
ra de teatre, guitarra, guitarra
elèctrica i música van fer sengles
exhibicions de final de curs a
l’Auditori Municipal entre el 28
de juny i l’1 de juliol. Els primers
van ser els alumnes del curs de
teatre –a la fotografia–, que van
actuar el 28, mentre que els
concerts dels alumnes de música
i guitarra, així com els de guita-
rra elèctrica van ser el 30 de juny
i l’1 de juliol. SH

nombre de reconeixements per
la seva tasca, com ara el Bolsín
taurino de Salamanca, la sabata
d’or o els trofeus de les fires de
San Isidro i de Sant Sebastià.
El 19 de juny va fer una gran
actuació que li va valdre el
reconeixement del públic, com
s’aprecia a la fotografia.

JUANJO UCHA

PILI ABIÁN



251a quinzena
juliol 2005cultura

El Cercle vol
promoure un

cicle de poesia
a Montcada

sònia hernández
redacció

Plats i Olles, un salt en el temps
el retro-visor

La botiga va ser fundada el 1930 per Pepita Mayet i en el seu origen estava a tocar de la parròquia

laura grau

ARXIU FAMÍLIA GÓMEZ MAYET

 >> Agnès Gómez amb les seves filles l’any 1964 i la seva mare, Pepita Mayet

Un clàssic entre els
productes de la botiga

eren les cassoles de fang
que portaven de Breda

Traspassar la porta d’aquesta
botiga és com entrar en el túnel
del temps i retrocedir més de
mig segle. En un plat de paret
podem llegir:  Antiga Casa Plats
i Olles fundada al 1930. Articles de
terrissa i vidre. Però amb un sol
cop d’ull ens adonem que s’hi
poden trobar tota classe de
mercaderies, fins i tot una cas-
sola de ferro de principi del
segle XX digna d’estar a les pres-
tatgeries d’un antiquari.
Darrera el taulell hi ha l’Agnès
Gómez, filla de la Pepita Mayet,
fundadora de la botiga i els pa-
res de la qual ja tenien un Plats i
Olles al barri barceloní de
Gràcia. Inicialment estava situa-
da a la plaça de l’Església, a to-
car de la parròquia. Després de
la guerra es va traslladar a l’edifi-
ci on és ara. Durant els anys de
la postguerra també venia pa, oli
i altres aliments de primera
necessitat.

Sense horari. Amb només
10 anys, l’Agnès ja despatxava
quan tornava de l’escola. “M’a-
gradava molt tenir botiga i
també ara, la llàstima és que
no es ven tant com abans”,

diu l’Agnès. Reconeix que l’apa-
rició dels anomenats Tot a cent
els ha tret clients, “però encara
podem anar tirant”. A l’Agnès
poca gent la coneix pel seu nom.
Per a la majoria de clients és la
senyora Plats i Olles. Recorda
amb nostàlgia quan arribava Sant
Joan i la botiga s’omplia de ca-
nalla per comprar petards; o
quan s’apropava el dia de Reis i
venien joguines, especialment
nines com la Crecepelos , la
Merceditas o la Papillera. Un clàs-
sic de la botiga eren les cassoles
de fang que portaven de Breda
amb sàrries –uns recipients d’es-
part. “Les veníem més bara-
tes perquè tenien tara i no
n’hi havia cap d’igual”.  En
tot aquest temps com a mes-
tressa de la botiga, l’Agnès pre-
sumeix que mai no s’ha barallat
amb ningú. El secret: “Tenir
molta corretja”.

El Cercle acaba la temporada
amb una bona valoració i satis-
facció per la feina feta, però
també amb projectes per al
proper curs. Un d’aquests és la
creació d’un festival de poesia,
sobre el qual l’entitat ja està
treballant, que pretén portar els
principals autors de la literatura
catalana al municipi i que de
moment compta amb la col.la-
boració de la poetessa mont-
cadenca Elisa Riera. Un avanç
del que podria ser aquest festi-
val va ser el recital de poesia que
es va celebrar el passat 1 de ju-
liol a l’Espai Jove Can Tauler,
sota el títol de Poesia a la fresca, i
on van prendre part Josep
Pedrals, Núria Martínez i Laia
Noguera. La presidenta de
l’entitat, Montse Madurell, ha
valorat molt positivament
l’activitat: “Va ser una vetllada
extraordinària, tot i ser poe-
tes joves, ens van fer gaudir
amb la seva habilitat per ju-
gar amb les paraules i la nos-
tra llengua”. La proposta va
comptar també amb una bona
resposta per part del públic.
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ESCACS. OPEN VILA DE MONTCADA

El búlgar Evgenny
Janev obté el triomf
 i el local Marcelo
Panelo és segon

 >> L’argentí Marcelo Panelo i el búlgar Evgenny Janev se saluden després de ser segon i primer respectivament

FOTOS: SÍLVIA ALQUÉZAR

El búlgar Evgenny Janev, amb
7’5 punts, s’ha proclamat
campió de la tretzena edició de
l’Open Internacional d’Escacs
Vila de Montcada, que va aca-
bar el 3 de juliol al pavelló
Miquel Poblet després de nou
dies intensos on han competit
prop de 140 jugadors. En sego-
na posició ha acabat l’argentí
Marcelo Panelo, de la Unió Es-
cacs Montcada, que ha sumat 7
punts. El gran mestre Janev va
aconseguir la victòria a l’última
ronda, on va superar el gran
mestre ucraïnès Viktor Mos-
kalenko, que no va fer un bon
torneig. El tricampió, amb
victòries els anys 2001, 2002 i
2003, es va classificar el dotzè
amb 5’5 punts. Per la seva ban-
da, Panelo va fer taules a la
darrera partida contra el cubà
Omar Almeida, que va ser el
tercer classificat amb 6’5 punts.

L’anàlisi. Per al jugador de
Bulgària, la clau de la seva vic-
tòria final va tenir lloc a la ter-
cera ronda, quan es va imposar
a Panelo tot i tenir perduda la
posició. “És un bon torneig,
m’agrada jugar aquí i crec
que tornaré a competir l’any
vinent”, ha indicat Janev, de 32
anys i afincat a Catalunya des del
2001. Per la seva banda, l’argentí
Marcelo Panelo, de 31 anys, s’ha
mostrat molt satisfet de la se-
gona posició. “Al principi no
m’ho esperava perquè partia
com el número 15 del ràn-
quing, però a les últimes dues
rondes vaig veure que podria
guanyar”, afirma el jugador

sílvia alquézar
pla d’en coll

montcadenc, qui ha lamentat
l’error que va cometre contra
Janev.
Respecte al Grup B, el gua-
nyador ha estat Carlos Ruiz, del
Cerdanyola, amb 7’5 punts
seguit del jugador local Jordi
Blas (6’5 punts). El director del
torneig i president de la UE
Montcada, Jaume Izquierdo, ha
fet una valoració positiva de la
tretzena edició “perquè l’Open
es manté com el cinquè del
circuit català d’estiu gràcies
a l’elevada participació de
jugadors de primera línia”. Pel
que fa als resultats, el directiu està
molt feliç pel gran paper que han
fet els jugadors del club local.
D’altra banda, una àmplia repre-
sentació municipal, encapçalada
per l’alcalde, César Arrizalaga,
va assistir al lliurament de pre-
mis. El batlle i el regidor d’Es-
ports, Juan Parra, ambdós del
PSC, van felicitar la UE Montca-
da pel bon nivell del torneig i
els èxits de la temporada, amb
l’ascens a Divisió d’Honor.  >>Janev, amb el trofeu, amb l’alcalde i els directius Jaume Izquierdo (esquerra) i Reyes Cantero

 >> Carlos Ruiz, guanyador del Grup B, amb Juan Parra, regidor d’Esports

GRUP A

1 Carlos Ruiz 7’5 pt.
2 Marcelo Panelo 7 pt.
3 Omar Almeida 6’5 pt.
4 Marc Narciso 6’5 pt.
5 Alfonso Jerez 6’5 pt.
6 Yuri González 6’5 pt.
7 Arturo Vidarte 6’5 pt.
8 Frank de la Paz 6 pt.
9 José Hernando 6 pt.
10 David Leiva 6 pt.
11 Víctor Vehí 5’5 pt.
12 V. Moskalenko 5’5 pt.
13 Juan Borges 5’5 pt.
14 Milen Vasilev 5’5 pt.
15 S. Barrientos 5’5 pt.
16. J. González 5’5 pt.
17 P. Van Hoolandt 5’5 pt.
18 Albert Gómez 5 pt.
19 Alejandro Ríos 5 pt.
20 F. Méndez 4’5 pt.
21 Enrique Fdez. 4’5 pt.
22 Ivan Aguilar 4’5 pt.
23 Jordi Gardela 4’5 pt.
24 Jonatan Alonso 4’5 pt.
25 E. Romero 4’5 pt.
26 Manuel Amor 4’5 pt.
27 Josep Fortes 4’5 pt.
28 Marc Campos 4’5 pt.
29 Carlos Santos 4’5 pt.
30 Miquel Fabré 4’5 pt.
31 M. Muñoz 4’5 pt.

els resultats
32 Vladimir Zaiats 4’5 pt.
33 Ricardo Pérez 4’5 pt.
34 Juan Molinero 4 pt.
35 Xavier Ávila 4 pt.
36 Joaquín Expósito 4 pt.
37 Santiago Simón 4 pt.
38 Francisco Moreno 4 pt.
39 Xavier Castañer 4 pt.
40 Jesús Carrasco 4 pt.
41 Josep Basas 4 pt.
42 Fernando Sanz 4 pt.
43 T. Asensio 3’5 pt.
44 Juan Vélez 3’5 pt.
45 Andrés Soler 3’5 pt.
46 Antonio Gil 3 pt.
47 Jaume Franch 3 pt.
48 Carlos Severri 3 pt.
49 C. Gutiérrez 3 pt.
50 Jaume Ríos 3 pt.
51 Xavier Colom 2’5 pt.
52 Xavier Torras 2’5 pt.
53 C. de la Fuente 2’5 pt.
54 P. Valarezzo 2’5 pt.
55 Luis Febrero 2’5 pt.
56 Ricardo Brusi 2 pt.
57 Tomàs Rdez. 1’5 pt.
58 José Flores 0 pt.
59 Julio Hernando 0 pt.

GRUP B

1 Carlos Ruiz 7’5 pt.
2 Jordi Blas 6’5 pt.

3 Miquel Mtez. 6 pt.
4 Alvar Sanz 6 pt.
5 Ivan Trabalón 6 pt.
6 Santiago Molero 6 pt.
7 César Collazo 5’5 pt.
8 Manuel Conde 5’5 pt.
9 Colin Potts 5’5 pt.
10 Antonio Martín 5’5 pt.
11 Bru Veciana 5 pt.
12 Carlos Castellví 5 pt.
13 Emilio Mtez. 5 pt.
14 Miguel Murillo 5 pt.
15 Ramon Rubies 4’5 pt.
16 F. Gálvez 4’5 pt.
17 Manuel Rdez. 4’5 pt.
18 Joaquim Giralt 4’5 pt.
19 Josep Veciana 4’5 pt.
20 J. Bernardez 4’5 pt.
21 F. Dalmases 4’5 pt.
22 R. Demestres 4’5 pt.
23 Danilo Felipo 4’5 pt.
24 Joaquim Trafi 4 pt.
25 Joan Rosell 4 pt.
26 Miguel Riera 4 pt.
27 Àlex Catarineu 4 pt.
28 Miquel Gimbert 4 pt.
29 Gerard Rdez. 4 pt.
30 Alejandro Tarzán 4 pt.
31 Javier Buill 4 pt.
32 Albert Ferrandiz 4 pt.
33 Josep Díaz 4 pt.
34 Sergi Olivé 4 pt.
35 Julio Giralt 4 pt.

36 Ismael Molano 4 pt.
37 Héctor Santos 3’5 pt.
38 Pablo Carranza 3’5 pt.
39 Adolfo Ruiz 3’5 pt.
40 Jordi Ibáñez 3’5 pt.
41 Xavier Benet 3’5 pt.
42 Albert Beltrán 3 pt.
43 Francisco Cano 3 pt.
44 Arkaitz Arbulu 3 pt.
45 A. Lozano 3 pt.
46 Frank Mayer 3 pt.
47 Pau Veciana 3 pt.
48 Ricardo Vega 3 pt.
49 Roberto Bermejo 3 pt.
50 Juan Estrada 2’5 pt.
51 Ramon Roca 2’5 pt.
52 J. Montañés 2’5 pt.
53 Manuel García 2’5 pt.
54 Sergio Hdez. 2’5 pt.
55 Silvestre Pérez 2 pt.
56 Enrique Pagán 2 pt.
57 Alejandro Brusi 2 pt.
58 Jordi Andreu 2 pt.
59 F. González 1’5 pt.
60 J. Castellví 1’5 pt.
61 David Veciana 1 pt.
62 Josep Arias 1 pt.
63 Armando Soria 0’5 pt.
64 Joaquim Ciurana 0 pt.
65 Alberto Jiménez 0 pt.
66 Javier Pla 0 pt.
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>> BÀSQUET MASCULÍ. Primera incorporació

El Valentine fitxa l’aler Darío
García, un dels millors de l’EBA

sílvia alquézar
redacció

El Valentine masculí ha fet el
primer fitxatge de cara a la tem-
porada vinent. Es tracta de l’aler
Darío García, que prové del
Vic, equip amb el qual enguany
es va proclamar sotscampió de
la Lliga EBA. El jugador, de 30
anys i d’1’92 metres d’alçada,
està considerat un dels millors
de la categoria en la seva demar-
cació. “El projecte del Mont-
cada m’agrada, és un club
amb prestigi que sempre està
a dalt”, destaca la recent incor-
poració, que ha signat contracte
per una temporada. El tècnic del
Valentine, César Saura, ha avan-
çat que el jugador serà una peça
clau en la plantilla de la pròxima
temporada. L’entrenador l’ha
definit com un bon defensor,
que treballa molt i surt ràpid en
contraatac: “No és el típic aler
anotador, però la seva feina
és vital en un equip”. El Va-
lentine espera tancar en els prò-
xims dies el fitxatge d’un pivot i
un base.

LLUÍS MALDONADO

sílvia alquézar
redacció

L’equip sènior femení de La Sa-
lle Montcada ja té pràcticament
tancada la plantilla de la pròxima
temporada, que jugarà a Primera
Catalana. El conjunt dirigit per
Josep Quirós ha incorporat nou
fitxatges: la portera Aída Már-
quez i les jugadores de camp
Mireia Basqué, Gina Amela,
Tina Janot i les joves montca-
denques Marta Casajoana, Me-
ritxell Masé i Vero Martínez, a
més de les veteranes Adela Ló-
pez i Juani Cámara. De l’última
campanya, segueixen totes les
components a excepció de
Montse Rebollo i Yolanda Her-
nández, que han fitxat per altres
clubs. La Salle espera poder fer
una temporada millor que la
d’enguany i poder mantenir la
categoria sense tants problemes.
“Hem intentat fer un grup
més compensat amb jugado-
res veteranes i joves”, explica
el tècnic, que té com a objectiu
promoure la pràctica de l’hand-
bol entre la població femenina.

>> HANDBOL FEMENÍ

La Salle compta
amb nou noves

jugadores

 >> El tècnic César Saura, l’aler Darío García al centre amb la samarreta del Valentine, i el president Pere Oliva

Sopar anual. El CB Mont-
cada va tancar la temporada 04-
05 amb un sopar en un restau-
rant de la localitat que va aplegar
250 persones. En el torn de par-
laments, el president, Pere Oli-
va, va fer un balanç positiu de
la campanya i va agrair a
l’Ajuntament i a l’espònsor –la
fàbrica de pintures i vernissos

Valentine– el seu suport: “Sense
ells, el CB Montcada no exis-
tiria”. Per la seva banda, els
representants municipals i de
l’empresa local van coincidir a
destacar la bona feina de l’enti-
tat. Per al responsable de màr-
queting de Valentine, Fernando
Mendillac, “és una gran satis-
facció ajudar el club de bàs-

quet ”. L’alcalde, el socialista
César Arrizabalaga, va animar el
CB Montcada a seguir treballant
en la mateixa línia i va tenir unes
paraules per al base del primer
equip Maiol Cisteró, que aban-
dona la pràctica del bàsquet.
“M’ha fet gaudir d’unes
grans tardes de bàsquet al
pavelló”, va indicar el batlle.

El Grundig Mobile ja coneix
els rivals de la pròxima lliga

>> FUTBOL SALA. Nova temporada

sílvia alquézar
redacció

El Grundig Mobile ja coneix els
rivals amb què s’haurà d’en-
frontar la lliga 05-06. El conjunt
local ha quedat enquadrat una
nova temporada al Grup B de
la Divisió de Plata. L’equip que
dirigeix Marcello Magalhaes
jugarà contra set clubs catalans
–Barça, Manresa, Gavà, Cor-
bera, Santa Coloma, Canet i
Sícoris– els valencians Maristes
i València, els balears Manacor i
Gasifred, els aragonesos Pinse-
que i Casp, el Perfiles Sintal de
Navarra i l’Andorra. El Grundig

NÚRIA REGUERO

 >> Raúl Serrano, amb la pilota, ha fitxat pel Marfil Santa Coloma, al mateix grup de la Divisió de Plata

núria reguero
pla d’en coll

L’equip Montcada Cultura ha
passat a la fase local de la prime-
ra edició de la Copa MoviStar
de les Cultures, un torneig de
futbol sala que pretén impulsar
la unió entre persones de dife-
rents cultures i nacionalitats sota
les consignes del respecte i la soli-
daritat. El conjunt local va ser
l’únic representant montcadenc
a la fase prèvia del campionat,
disputada els dies 18 i 19 de juny
al pavelló Miquel Poblet. Hi van
competir 32 equips, dels quals
16 han passat a la ronda següent,
que també es jugarà a Montcada
els dies 17 i 18 de setembre. A
més de Montcada, hi ha altres
seus estatals com Madrid, Sevi-

>> FUTBOL SALA. Copa MoviStar de les Cultures

L’equip Montcada
Cultura passa de ronda

lla, València, Màlaga, Saragossa
i Múrcia. En total, hi participen
més de 2.200 jugadors.
Montcada Cultura es va impo-
sar al seu rival de la fase prèvia
per un contundent 13-0. L’equip
està format per joves montca-
dencs entre 18 i 24 anys, en-
trenats per Javier Vázquez, qui
ha lloat la iniciativa de MoviStar,
que rep el suport de la Lliga Na-
cional de Futbol Sala i de la Fe-
deració Espanyola de Municipis
i Províncies. “Ens faria molta
il.lusió arribar a la fase final”,
ha manifestat l’entrenador. La
fase final es disputarà el 5 i 6 de
novembre a Las Rozas, Madrid.
Als equips que passin a la final,
l’organització els proporcionarà
el transport i l’allotjament.

 >> L’equip Montcada Cultura ha passat a la ronda següent

Mobile debutarà a la lliga el 10
de setembre a la pista del Sícoris
de Lleida, mentre que el primer
matx al pavelló Miquel Poblet
serà set dies després contra el
Corbera.
D’altra banda, la Lliga Nacio-
nal de Futbol Sala (LNFS) ha
aprovat un seguit de canvis en
el reglament dels playoff d’as-
cens de la pròxima competició.
LNFS ha decidit suprimir el gol
d’or a la pròrroga, que a partir
d’ara serà de cinc minuts i, si no
es mou el marcador, després es
llançaran penals. A l’última
eliminatòria, al millor de cinc

partits, es modifica l’ordre de
jugar els enfrontaments: els dos
primers es disputaran al terreny
de joc del club amb el factor
pista a favor, els dos segons al
pavelló del rival i l’últim nova-
ment al primer escenari. Entre
el quart i cinquè matx hi haurà
set dies de descans.
Pel que fa a la plantilla, les úni-
ques novetats són la marxa de
tres homes: Raúl Serrano ha fit-
xat pel Santa Coloma, mentre
que Xavi Oliveras i Mariano han
arribat a un acord amb el Gavà.
Han renovat José Rodríguez,
Ivan Font i Rafa Bufill.
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sílvia alquézar
redacció

El CD Montcada ja té enllestida
la plantilla de la pròxima tem-
porada amb la incorporació de
dos joves jugadors de la banda
esquerra: el lateral Joël Ruiz, de
la Gramenet B, i l’interior Raúl
Romero, provinent del Blanes.
Ambdós fitxatges se sumen als
set anteriors i completen un
conjunt “més compensat que
el de la lliga passada”, afirma
l’entrenador, Toni Carrillo. Res-
pecte a les últimes incorpora-
cions, el tècnic ha definit Ruiz
com un jugador amb projecció
–només té 22 anys– i ràpid. De
Moreno, l’entrenador ha dit que
és un home polivalent i fort. Tot
i la seva joventut –té 25 anys–
l’interior ja està consagrat futbo-
lísticament perquè ha militat en
equips importants com el Blanes
–amb qui enguany ha pujat a Pri-
mera Catalana– l’Horta i el Ri-
pollet, amb el qual ha militat di-
verses campanyes a Primera Ca-
talana.

Els rivals. El CD Montcada
ha quedat enquadrat novament
en el Grup Primer de Preferent.
L’equip local es tornarà a veure
les cares amb clubs com el Vic i
l’Escala que, juntament amb el
Montcada, són favorits en la
lluita per l’ascens. Entre les nove-
tats més destacades d’enguany,

>> FUTBOL. Grup Primer de Preferent

El Montcada contracta el lateral
Joël Ruiz i l’interior Raúl Romero

sílvia alquézar
redacció

L’excel .lent temporada dels
joves ciclistes Aleix Fàbregas,
Eloi Tarifa i Pep Murlà –al CC
Montcada-Saunier Duval– s’ha
vist recompensada amb la par-
ticipació al Campionat d’Es-
panya en carretera sot-23, dis-
putat a Cieza (Múrcia) el 25 de
juny. Els tres, corredors de pri-
mer any a la categoria, no van
poder acabar la prova de 158
quilòmetres. “No és un fracàs,
tot al contrari, són molt joves
i per a ells ja és un premi el
sol fet d’haver estat seleccio-
nats”, explica el director tècnic
del club montcadenc, Josep Ma-
ria Tàpies, qui ha lloat els cor-
redors més joves de l’entitat.
Precisament Tarifa i Fàbregas
han participat recentment en qua-
litat de cedits amb l’equip Caja-
rural, de Primera Divisió, amb
qui han corregut la Volta a Segò-
via. D’altra banda, el mallorquí
Pep Murlà va guanyar la tercera
etapa de la cursa dels tres dies

>> CICLISME. Campionat d’Espanya en carretera

Tres ciclistes del CC Montcada
a la selecció catalana sot-23

SÍLVIA ALQUÉZAR

sílvia alquézar
redacció

La UE Sant Joan Atlètic ha
tancat la plantilla de la pròxima
temporada amb un objectiu clar:
millorar la classificació de l’últi-
ma lliga on va acabar en tercer
lloc a tan sols un punt de la pro-
moció d’ascens. Per assolir l’as-
cens, el club ha reforçat l’equip
amb la incorporació de vuit
jugadors experimentats i de
nivell: els davanters Dani Bue-
no i Marc Moncada, el central
Curro, el lateral esquerre Ivan
Laguna, l’interior esquerre Cris-
tian –tots cinc procedents del
Palau, que enguany ha pujat a
Primera Regional– el porter
Ivan Abad, del Ripollet, i els ju-
venils de l’EF Can Sant Joan

>> FUTBOL. Segona Regional

>> CICLOTURISME. Quebrantahuesos

José Ortín arriba al
segon lloc en veterans

 >>El mític Bahamontes va lliurar el trofeu de guanyador a Ortín el 2002

sílvia alquézar
redacció

El montcadenc José Ortín, de
59 anys, ha acabat a la segona
posició en la seva categoria de
veterans a la Quebrantahuesos
2005, disputada el 18 de juny.
El ciclista va quedar el 180 de la
general, d’un total de 5.643 ar-
ribats. El corredor local, al club
de Ripollet, va invertir un temps

de 6 hores, 32 minuts i 1 segon
per completar els 205 quilòme-
tres de la prova reina del calen-
dari cicloturista, amb sortida i
arribada a Sabiñánigo (Osca). La
cursa inclou l’ascensió als quatre
ports de muntanya més emble-
màtics dels Pirineus: Somport,
Portalet, Hoz i Marie Blanque.
“Vaig patir molt al Portalet”,
ha comentat Ortín.

ORGANITZACIÓ
 >>  Aleix Fàbregas

de Son Cervera (Mallorca) i
Oriol Colomé es va imposar al
Primer Gran Premi Sant Joan,
disputat el 25 de juny a Perefort
(Tarragona). També el dia 25, el
CC Montcada va córrer a la
Pobla de Mafumet, a Tarragona.
El millor local va ser Carlos
Lapuerta, que va entrar el cinquè.
Antoni Ballmont va quedar el
desè i Ibon Zugasti el dotzè. Per
equips, el conjunt montcadenc
va acabar en tercera posició. A
més, el filial del Saunier Duval
també va participar entre el 24 i
el 26 de juny a la Volta al Lla-
gostí, on va ser novè per equips.

A la classificació general, Ismael
Ventura va acabar el 22, Cristian
Ruiz el 31, Pedro Ramírez el 38
i Ivan Morán el 59.

El Sant Joan tanca una
plantilla feta per pujar

tres dates

El CD Montcada ja té apun-
tades tres dates importants al
seu calendari. El 16 d’agost,
la nova plantilla s’incorpora al
treball per preparar la prò-
xima lliga, que començarà el
18 de setembre, tot i que en-
cara es desconeix el primer
rival del conjunt montcadenc.
Abans, el dia 4, el club local
presentarà oficialment la nova
plantilla, formada per 20 ju-
gadors –9 dels quals lluiran
l’equipació verd-i-blanca per
primera vegada– davant de
l’afició montcadenca. L’equip
que dirigeix Toni Carrillo
jugarà un partit amistós con-
tra el Caprabo, també a la
categoria de Preferent Regio-
nal. SA

el grup inclou el Bellavista Milán
de Granollers i el Sants, dues
entitats que s’han reforçat bas-
tant i poden afegir-se a la llista
de candidats a pujar a Primera
Catalana. Per a l’entrenador
montcadenc, la lliga 05-06 serà
més competitiva i igualada que
l’anterior perquè no hi haurà tan-
ta diferència entre els rivals. “Ja
no hi serà el Blanes, que era
un equip d’una altra galàxia.
En la pròxima competició,
qualsevol conjunt podrà gua-
nyar qualsevol”, opina Carri-
llo. En el moment de tancar
aquesta edició, el Grup Primer
de Preferent Regional encara
resta pendent de la incorporació
d’un equip i del sorteig de ca-
lendari de partits.

 >> D’esquerra a dreta i de dalt a baix: López, Zapata, Bueno, Abad, Curro,

Laguna, Cristian i Marc

SANT JOAN

Blaugrana Juan Antonio López
(interior dret) i Javier Zapata
(migcampista). El segon entre-
nador és Carlos Estal, que prové
del Mercantil. En el capítol de
baixes, abandonen la disciplina
del club els porters Ávila i Díaz,
els migcampistes Pérez, Vega i
Claudio Pérez, i els davanters
Avilés, Cristian i Segovia. “Hi
ha molta il.lusió per pujar de
categoria. Hem fet un con-
junt més competitiu, refor-
çant sobretot les bandes”,
explica l’entrenador Rafa Gon-
zález, qui comenta que han
quedat enquadrats en un grup
amb moltes novetats, on desta-
caran el Cardedeu i les Franque-
ses. El Sant Joan començarà a
entrenar el 16 d’agost.

 >> El CD Montcada començarà a entrenar el 16 d’agost

 >>  El mallorquí Pep Murlà

 >>  Eloi Tarifa

FOTOS: CC MONTCADA
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L’equip sincronitzat femení del
Lee Young guanya el bronze

>> TAEKWONDO. Campionat d’Europa de tècnica i pumse

FOTOS: LEE YOUNG

sílvia alquézar
redacció

L’equip sincronitzat femení del
Club Lee Young Montcada va
guanyar la medalla de bronze a
l’Europeu de taekwondo en
tècnica i pumse, disputat del 18
al 20 de juny a Turku (Finlàndia).
Yolanda Fidalgo, Montserrat
Sánchez i Vanesa León van tenir
opcions de millorar aquesta
classificació fins al final, però tan
sols unes poques centèsimes les
van allunyar dels dos primers
llocs. Pel que fa al conjunt mas-
culí, el Lee Young va acabar al
sisè lloc després de cometre una
greu errada en la sortida que va
suposar la seva eliminació abans
del previst. Per quintets, el con-
junt local va ser quart. En indi-
vidual, la júnior Vanesa León i
la sènior Montserrat Sánchez es
van haver de conformar amb
la quarta posició a poca distàn-
cia dels metalls, en una compe-
tició molt igualada i de gran
nivell. Els taekwondistes locals
van competir amb la selecció es-
panyola, entrenada pel director
del Lee Young, José Santiago.

Carles Cera es
retira a l’estatal

dels 10.000

>> ATLETISME

sílvia alquézar
redacció

El corredor Carles Cera, de la
Joventut Atlètica Montcada, es
va haver de retirar al Campionat
d’Espanya promesa dels 10.000
metres en pista a l’aire lliure, dis-
putat a Xixon (Astúries) el passat
25 de juny. L’atleta de Can Cuiàs
no va tenir un bon dia, malgrat
ostentar la tercera millor marca
de la temporada a nivell estatal
en la distància. Va aguantar bé
els primers quilòmetres, però a
mesura que avançava la cursa va
veure com les forces li flaque-
javen. “Les cames no em van
respondre, no sé què em va
passar, tot i que al principi
vaig sortir bé”, ha comentat el
corredor montcadenc, decebut
per l’abandonament. L’atleta es-
tava il.lusionat amb la possibilitat
de pujar al podi i poder partici-
par a l’Europeu, que tindrà lloc
a Alemanya en els propers dies.
A partir d’ara i pel que resta de
la temporada d’estiu, el seu
objectiu és millorar la seva marca
personal en la prova dels 1.500
metres llisos, on recentment s’ha
proclamat sotscampió de Cata-
lunya.

 >> La selecció espanyola que va competir a Finlàndia, amb nombrosos components del Lee Young

Plata al Trofeu de la
Generalitat en combat
Mercedes Amaya, del Lee Young
Montcada, ha guanyat la medalla
d’or al Trofeu de la Generalitat de
Catalunya en la categoria de pes
gall, disputat el 3 de juliol a Barcelo-
na. També hi va competir  el local
Nordin Mai Buhia al pes minimosca,
però va quedar eliminat als vuitens
de final. A la foto, Mai, Amaya i José
Santiago. SA
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viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

>> FUTBOL. Presentació oficial

L’Escola de Futbol Montcada
pretén ser un referent de formació

“Volem que el futbol
montcadenc tingui la
consideració que es me-
reix, que els infants
aprenguin a jugar a
Montcada i Reixac i no
marxin fora”. Així es va
expressar el president de la
nova Escola de Futbol
Montcada, José Her-
nández, en la presentació
de la fusió dels planters del
CEF Can Sant Joan Blau-
grana i el CD Montcada,
el 22 de juny. La junta de
l’escola l’encapçala Hernán-
dez i el vicepresident pri-
mer serà Antonio Alcalá,
president del CD Mont-
cada. La resta d’integrants
són persones vinculades a
les juntes actuals de les dues
entitats futbolístiques.

silvia díaz
montcada

SILVIA DÍAZ

 >> L’alcalde, el regidor d’Esports i  els directius de la nova escola de futbol

La nova entitat formarà 18 equips i, de moment, ja s’han inscrit unes 80 persones

Més equips. L’escola
vol formar 18 equips: 12
de futbol masculí de les
categories prebenjamí,
benjamí, aleví, infantil, ca-
det i juvenil; dos equips
femenins, un juvenil i un
altre de noies més joves; i
quatre equips de futbol
sala, de les categories ale-
ví, infantil, cadet i juvenil.
Els jugadors més petits,
fins a alevins, jugaran al
camp de Can Sant Joan.

Els infantils, cadets i juve-
nils ho faran al camp de la
Font Freda. El futbol sala
entrenarà i jugarà al pave-
lló Miquel Poblet i a la pis-
ta coberta. L’equipació
serà vermella.

Projectes. El president
de l’IME i regidor d’Es-
ports, Juan Parra (PSC),
va lloar l’esforç d’unificar
els dos planters. L’alcalde,
César Arrizabalaga (PSC),

va avançar que “la prime-
ra pedra de l’estadi de
La Ferreria es col.loca-
rà al setembre”. Arriza-
balaga va explicar altres
dos objectius: la col.lo-
cació de gespa artificial al
camp del barri de Can
Sant Joan i la construcció
de dues pistes de futbol 7,
també amb gespa artifici-
al, a l’actual camp de fut-
bol ubicat al polígon de la
Ferreria.

renovació tècnica

El coordinador general
de l’Escola de Futbol se-
rà el montcadenc José
Manuel Arjona (foto), de
24 anys, vinculat al futbol
local –juga a l’UE Sant
Joan Atlètic– i a l’esport
escolar des de fa molts
anys. Fins ara, Arjona era
un dels monitors de les
activitats esportives del
CEIP El Turó. El coordi-
nador va destacar a la
presentació que “tots
els nens tenen dret a
practicar el futbol i s’es-
tablirà una normativa
perquè cada infant jugui
un mínim de minuts per
temporada”.L’entitat s’ha
creat per acollir a tots els
nens que volen aprendre
i jugar a futbol i per això
“cada categoria tindrà
dos nivells, A i B, el pri-
mer serà competitiu i
l’altre tindrà un caràcter
més formatiu”, va afegir
Arjona. Des de l’escola
es farà un seguiment de
cada jugador i se’ls in-
culcarà, sobretot, els va-
lors de l’amistat, el joc en

JOSÉ MANUEL ARJONA,
NOU COORDINADOR TÈCNIC

SILVIA DÍAZ

montcada és estiu
3x3 AL CARRER> Bàsquet i futbol

Més equips que l’any passat
84 infants i joves, dividits en 21 equips, van disputar el
3x3 de bàsquet al carrer que es va organitzar el 22 de
juny a la plaça del Bosc, a Can Sant Joan. Durant tota la
tarda es van disputar dos partits de forma simultània
en dues cistelles mòbils. Pel que fa a la Diada de futbol
al carrer que es va celebrar el 28 de juny a Can Cuiàs,
va reunir més de 60 participants, dividits en 16 equips,
de totes les categories. Durant tota la tarda es van dis-
putar dos partits simultanis. SD

TIR AMB ARC> Montcada Centre

Tir amb arc en tres dimensions
Dues-centes persones van participar a la Diada de tir
amb arc, organitzada per l’IME amb la col.laboració del
Club de tir amb arc Can Piqué, que es va celebrar el 30
de juny a la plaça de l’Església. SD

SILVIA DÍAZ

Diversió i aprenentatge diari
225 infants participen en el casal esportiu d’estiu de
l’IME, que s’allargarà fins al 22 de juliol. El casal inclou
esports com la natació, el bàsquet, l’handbol, el futbol
sala, la gimnàstica i el tir amb arc. Divuit monitors
s’encarreguen de perfeccionar l’estil dels participants i,
sobretot, que gaudeixin amb el joc. SD

CASALS ESPORTIUS> Zona Centre

 >> La natació és una de les activitats favorites dels infants

SILVIA DÍAZ

 >> A dalt, 3x3 de bàsquet a Can Sant Joan. A baix, 3x3 de futbol

SILVIA DÍAZ

Nova edició del curs de taitxi
Una quinzena de persones participa en el curs d’iniciació al
taitxi. L’objectiu és donar nocions d’equilibri físic i mental
i aconseguir relaxació i benestar. Les classes es fan quatre
dies a la setmana. SD

CURSOS> Montcada Centre

Conveni de col·laboració amb Unicef
L’alcalde de Montcada, César Arrizabalaga (PSC), i Nie-
ves Prieto, d’Unicef, van signar el 21 de juny l’acord a
través del qual la recaptació de la quota d’algunes activitats
esportives d’estiu –que han passat de ser gratuïtes a costar
un euro per inscrit– es destinarà completament al progra-
ma Deporte para el Desarrollo. El 5% de la inscripció als
casals d’estiu, els cursos de taitxi i country i la lliga de futbol
sala també es lliurarà a Unicef. A l’acte hi van assistir el
regidor d’Esports, Juan Parra (PSC), i el president de
l’Àrea Social, Carles Guijarro (PSC). SD

COOPERACIÓ> Nou acord

 >> Alcalde i Prieto amb els presidents de l’IME i l’Àrea Social

SÍLVIA ALQUÉZAR

La cloenda, el 22 de juliol
La plaça Lluís Companys acollirà un any més la cloenda
de les activitats esportives del programa Montcada és
estiu, que enguany torna a presentar el “túnel del vent”
com a activitat més destacada. Però abans de la festa de
clausura hi ha altres cites esportives: Mulla’t per l’esclerosi
múltiple (10 de juliol), play-off de la lliga de futbol sala
(de l’11 al 14), 3x3 de bàsquet (dia 12), VII edició del
campionat de natació Vila de Montcada (dia 15) i Marxa
en Bici Cursa Lenta (dia 19). SD

FESTA FINAL> Plaça Lluís Companys

HANDBOL> Montcada Centre

Una trentena de participants
La Diada d’handbol que es va celebrar el 5 de juliol a la
plaça de l’Església va comptar amb una desena d’equips
de les categories de prebenjamí fins a cadet. SD

equip i la disciplina en els
entrenaments, a la ma-
teixa vegada que es po-
tenciarà que els infants
gaudeixin i s’ho passin
bé en l’aprenentatge. A
nivell competitiu, l’Escola
de Futbol intentarà que
els primers equips de
cada categoria juguin al
nivell més alt possible.
Segons Arjona, “volem
que el juvenil A jugui en
preferent”. A banda del
coordinador general, cada
categoria disposarà d’un
responsable d’organitza-
ció. La majoria dels entre-
nadors de l’Escola de
Futbol són tècnics que ja
han entrenat equips del
planter del CD Montcada i
el CEF Can Sant Joan. SD

SILVIA DÍAZ

 >> La diada de tir amb arc va acollir força públic

 >> Els partits van ser molt emocionants
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 >> Els infantils han guanyat tots els partits de lliga
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viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

actualitatdels clubs

FUTBOL> Torneig final

800 persones participen
al trofeu final de temporada
Centenars de montcadencs van participar a la festa de
cloenda de la temporada del CD Montcada, que va tenir
lloc el 18 i 19 de juny al camp de la Font Freda. Tots els
equips de la base del club van disputar un triangular en
dues jornades que tenien un objectiu festiu i formatiu.
Molts col.legis de Montcada i Reixac i escoles de futbol
van participar a l’acte. Aquest ha estat el darrer trofeu
Vila de Montcada que organitza el CD Montcada. El
planter formarà part la propera temporada de la nova
Escola de Futbol Montcada. SD

 >> Els prebenjamins contra el Fontetes cerdanyolenc

SILVIA DÍAZ

FUTBOL SALA> Copa Federació

El petits, campions a Santa Coloma
L’equip prebenjamí del CFS Montcada-Vitelcom es va
classificar primer de la seva categoria al torneig Ferran
de Segarra que es va disputar a Santa Coloma de
Gramenet a final de juny. Al campionat hi van participar
els equips de base del club local. Els prebenjamins van
rebre el seu trofeu de mans de l’alcalde de la ciutat,
Bartomeu Muñoz, i de Javi Rodríguez, jugador del Pla-
yas de Castellón, escollit segon millor jugador del món
de l’any 2004 pel web Futsal Planet. SD

 >> Els prebenjamins aixequen la Copa amb les autoritats

CFS MONTCADA-VITELCOM

FUTBOL SALA> Torneig

Bon paper dels amfitrions
Els conjunts cadet i juvenil van guanyar el seu respectiu
triangular en el torneig “Vila de Montcada” de futbol
sala que es va celebrar el 18 de juny. El cadet va obtenir
la primera posició davant del Parets i el Miró Martorell.
El juvenil va quedar primer per davant de l’Olesa i el
Mollet. L’equip infantil del CD Montcada va ser segon
del seu grup, mentre que el Martorell va ser primer  i el
Mollet, tercer. SD

 >> L’equip juvenil en el partit contra el Mollet

SILVIA DÍAZ

FUTBOL> Festa fi de temporada

Homenatge a tots els jugadors
El CEF Can Sant Joan va celebrar la cloenda de la tem-
porada amb un dinar al CEIP El Viver el 18 de juny, al
que van assistir 200 persones. Els 110 jugadors de l’escola
van tenir un trofeu i els jugadors juvenils que deixen l’entitat
aquest any van rebre un altre obsequi com a record dels
anys que han jugat al club blaugrana. Els entrenadors i
membres de la junta també van rebre un obsequi. L’acte
va comptar amb la presència d’una àmplia representació
municipal, encapçalada per l’alcalde, César Arrizabalga,
i el regidor d’Esports, Juan Parra (PSC). Pel que fa als
resultats del III Memorial Francisco Baena, els guanyadors
dels triangulars van ser els equips següents : CEU Ciutat
Meridiana (prebenjamí), CD Montcada (benjamí), CEF
Can Sant Joan (aleví), CF Badalona (infantil), CD
Montcada (cadets), CEF Can Sant Joan (femení). SD

 >> Alguns dels juvenils han deixat aquest any l’escola

SILVIA DÍAZ

Pòdium per a les gimnastes locals
Catorze integrants del Club Gimnàstic La Unió van
participar l’11 de juny en el Trofeu Primavera que es va
celebrar a Sabadell. En categoria prebenjamí, Natalia
Riera va aconseguir la quarta posició. En benjamí,
Andrea Cerdán va ser primera, Laura Riera, segona i
Enar Cuéllar, quarta. En aleví, Andrea Mayor va obtenir
el tercer lloc. En categoria infantil, Cristina Pozo va
assolir la primera posició i Elena Bea, la segona. A
Sabadell també hi van participar Astrid Oviedo, Patrícia
Jané, Claudia Vila, Ana Peña, María Acosta, Sandra
Maestre i Judit Sanz. Amb aquest trofeu, el club local
ha tancat la temporada de competicions. D’altra ban-
da, La Unió ha obert el període d’inscripció per a la
propera temporada. Els interessats s’han d’adreçar a
La Unió de Mas Rampinyo (avinguda de Catalunya,
16, 935 644 050). SD

GIMNÀSTICA> Trofeu

FUTBOL SALA> Nous fitxatges

Dos alevins del Vitel, amb el Barça
Xavier Costa i Francesc Escoto, de l’aleví B del CFS
Montcada-Vitelcom, formaran part del FC Barcelona
de futbol sala la propera temporada. Els tècnics del
Barça van descobrir Xavier Costa, davanter, mentre
disputava partits amb el Vitel i van citar-lo per fer les
proves d’accés. Costa jugarà l’any que ve amb l’equip
infantil. És el segon cop que un club s’interessa per
Francesc Escoto, porter. El Vitel el va fitxar quan jugava
a l’Arenys de Munt. Posteriorment, tècnics del Barça es
van posar en contacte amb el coordinador de la base
del Vitel, qui va comunicar als pares d’Escoto l’interès
del Barça pel nen, que l’any que ve jugarà a l’aleví A. SD

Una montcadenca, campiona de
Catalunya amb l’Espanyol
La montcadenca Sandra de la Cruz, de 13 anys, ha
guanyat aquest any la Lliga Femenina i la Copa de
Catalunya de futbol 7 amb el RCE Espanyol Femení
E, club en el que juga de central des de fa dues
temporades. La Copa la va disputar davant el FC Bar-
celona. La jove va començar a jugar a futbol amb nois
als 6 anys amb l’equip del seu barri, el CEF Can Sant
Joan Blaugrana. Quatre anys després, els tècnics de
l’Espanyol la van veure jugar i li van oferir la possibilitat
de formar part de l’entitat blanc-i-blava. De la Cruz va
ser preseleccionada l’any passat per formar part de la
selecció catalana. SD

FUTBOL> Campiona local

 >> Sandra de la Cruz (dreta) amb els trofeus obtinguts

RCE ESPANYOL

Primera temporada al Barça
El montcadenc Carlos Díaz, de 15 anys, ha jugat aquesta
temporada com a lateral a la secció d’handbol del FC
Barcelona. El jove, que actualment és cadet, va començar
a jugar handbol als 5 anys amb el CH La Salle Montcada.
Fa un any, tècnics del Barça el van veure jugar i li van
proposar formar part del club blaugrana, incorporant-
se aquest primer any al cadet B. L’equip, que juga a
Primera Catalana, ha quedat a la meitat de la taula aquest
any. La propera temporada, Díaz jugarà amb el cadet
A. SD

HANDBOL> Fitxatge

 >>Carlos Díaz (esquerra) amb un company del Barça

FC BARCELONA

 >>Costa i Escoto (porter), amb els entrenadors de l’aleví B

JOSEP COSTA



32 1a quinzena
juliol 2005

“La roba diu molt de
la gent que la porta”

NÚRIA REGUERO

La confecció

d’abans

s’adreçava a un

sector minoritari,

per això la modista

estava molt

sol·licitada

La ideologia i el

sistema social es

reflecteixen en la

forma de vestir

�

modista

Mari Luz SánchezMari Luz Sánchez

� Vostè ha cosit per a diver-
ses entitats montcadenques.
Com va començar aquest
vincle?
Desfilo a la rua de Carnaval des
que es van formar les primeres
comparses i des de llavors con-
fecciono algunes disfresses, en-
tre les quals, les dels regidors i
l’alcalde. També m’encarrego de
vestir els patges de la Cavalcada
dels Reis Mags des de fa quatre
anys. Ara acabo
d’enllestir uns vestits
per a l’acadèmia de
l’Eva Nieto.
�Així doncs, se-
gur que hi ha ha-
gut alguna com-
parsa guanyadora
de la rua amb ves-
tits fets per vostè.
Sí, vaig cosir els de
la reina del Carna-
val i els de la com-
parsa de l’Eva Nie-
to, on participo.
Aquest any anàvem
disfressats de Mar i
hem guanyat diver-
sos premis com el
de l’Ajuntament de
Barcelona o el de
Calella de Pala-
frugell. També hem
participat a la rua d’Águilas
(Múrcia).
�Vostè és d’aquelles perso-
nes a qui la inspiració arriba
treballant?
Exacte. En funció del tema
proposat vaig ideant models i
sobre la marxa els vaig modi-

ficant. Conforme vaig fent, se
m’acudeixen més coses per anar
recreant. Amb el que més gau-
deixo és cosint fantasies, perquè
faig volar la imaginació. Per
exemple, la comparsa d’enguany
representava l’aigua brava del
mar i volia transmetre la sensació
de moviment.
�Els premis atorgats de-
mostren que ho va aconse-
guir. Vostè també ha vestit

els gegants de
Montcada.
Va ser un repte
molt bonic cosir la
roba per uns per-
sonatges tant alts.
Em vaig informar
de les vestimentes
que es duien a l’è-
poca i, sobre el que
vaig treure dels lli-
bres, em vaig po-
sar mans a l’obra.
�Considera que
la costura  a casa
s’està perdent?
Sí, és una pena. A
banda que les do-
nes joves no saben
cosir, la confecció
en general ha anat
caient en picat per-
què les grans cases

que hi havia a Catalunya, país
amb gran fama tèxtil, s’han
traslladat a fora i la roba que
portem és importada de països
amb la mà d’obra molt més
barata com el Marroc, Tailàndia
o Portugal. Però no crec que les
modistes desapareguin, tot i que

ha influït molt el fet que ara es
fabriquin talles més grans.
�És a dir que abans les per-
sones grasses es feien molt
la roba a mida.
Sí, però ara les noies joves gras-
ses ja poden anar a la moda.
Abans la roba que s’havien de
comprar era de senyora. La con-
fecció s’adreçava a un sector
minoritari i, per això, la modista
estava molt sol.licitada.
�Obessitat i anorèxia són
conceptes íntimament lligats
al de la moda.
Hi va haver una època que es
potenciaven les talles 34 i 36, de
manera que s’excloïa la majoria
de les consumidores i molta
gent jove ha tingut problemes
de salut per això. Sortosament
ara, la tendència ha canviat i cada
cop hi ha més botigues de moda
jove i actual amb talles grans.
�Un altre dels canvis l’han
protagonitzat els homes, ara
van molt més a la moda.
Em sembla magnífic. Els po-
bres estaven desfasats i ara po-
den dur una línia moderna i
nova, poden escollir entre
dissenys més divertits i moderns.
Ha estat un gran canvi i s’han
adaptat bé.
�Però un bon vestit no és
suficient.
Sempre s’ha dit que cal un bon
calçat i un bon pentinat. Per
aconseguir un bon canvi d’imat-
ge són necessaris aquests tres
elements.
�És molt important la for-
ma de vestir?

Crec que abans se li donava
més importància, ara hi ha
molta més llibertat i unes línies
més desenfadades. De totes
formes, la roba sempre ha dit
molt de la gent que la porta.
La ideologia, el sistema social

Entre betes i fils. La modista Mari Luz Sánchez gaudeix
de viure del que més li agrada: crear sobre tela. Enamorada
del calçat, les seves mans són les encarregades de fer lluir el
cos amb la roba, una feina a què es dedica des dels 13 anys.
Al llarg de tant temps en la confecció, aquesta montcadenca
de naixement ha viscut la caiguda en picat del sector tèxtil
però creu fermament que la figura de la modista no
desapareixerà perquè sempre hi ha algú que prefereix fer-
se un vestit a mida per a ocasions especials. Mari Luz afirma
que la moda és un art ja que per idear un vestit cal imaginació
i traça a les mans. A més, considera que és un art útil. Ella
no es cansa de plasmar idees en trossos de roba i encara es
deixa sorprendre pel canvi espectacular que pot fer la imatge
d’una persona modificant-li l’estil. De fet, són molts els
montcadencs que han lluït les seves creacions: vestits de la
rua de Carnaval, els gegants de Montcada i els patges dels
Reis Mags han passat pel seu taller i les seves mans.

i, com no, la personalitat  es
reflecteixen en la forma de ves-
tir.
�Quina és la clau d’una
bona peça de roba?
El tall. Una peça senzilla llueix
si està ben tallada, és la base.




